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erhaba,

Bir yılı daha geride bırakıyoruz.

Yeni olan umudu, huzuru, kazanım-
ları, güzel geleceği hissettirir bize.

Geride kalan hatıralarla birlikte 
yaşanmışlıklarımızın tüm tortusunu yükler 
anılarımıza...

Sağlık çalışanları kaybettiklerini, şiddeti, 
hakkını alamamayı, güzel günleri düşle-
yerek seçtikleri mesleğin tüm sıkıntılarını 
yaşayarak kapatıyor 2021 ajandasını.

Umuyoruz ki 2022 geride bıraktığımız yıl 
ve yıllardan iyi olsun.

2022’nin ilk ayında mesleğimizin gelece-
ğini tüm yönleriyle masaya yatıracağımız 
‘Dişhekimliğini Geleceği Çalıştayı’nı 
gerçekleştireceğiz.

Eğitim, istihdam, tanıtım, sağlık hizmeti 
sunumu gibi önemli alanları mesleğin du-
ayenleri, bakanlık yetkilileri, YÖK ve diğer 
paydaşlarla birlikte detaylıca tartışacağız.

Aralık ayında yaşadığımız döviz dalga-
lanması ne yazık ki bizler gibi neredeyse 
tümüyle ithalata bağımlı iş kollarını sür-
dürmeyi imkansız kılıyor. Döviz krizi gerek 
ürün tedariği, gerekse hizmet sunumunda 
bizleri adeta iş yapamaz hale getirmiştir.

Dalga boyunun bu kadar büyük olması 
ürün temininde de çok ciddi sıkıntıları ge-
tirmiş durumda. Gerek sanayiyle, gerekse 
ithalatçı firmalarla görüşerek meslektaşla-

rımızın çektiği sıkıntıyı gidermeye çalışıyo-
ruz.

Mesleğimizin sorunlarını ve çözüm 
önerilerini siyasete, muhatabımız kurum-
lara anlatmaya devam edeceğiz. Sorunlar 
çok net. Çözümler de meslek örgütümüzün 
önerileri dikkate alınarak hızla hayata geçi-
rilmelidir. Birikmiş sorunlarımızın çözü-
münün gecikmesi mesleğimizin onulmaz 
yaralar almasını getirecektir.

Sağlık çalışanları haklarını gündeme 
getirmek için bir kez daha uyarı eylemi 
yapmak zorunda kaldılar.

Hekimlere yapılan ve sağlık çalışanlarının 
büyük bölümünü dışarıda bırakan zam geri 
çekildi. Ancak yeni çalışmanın ne zaman 
ve nasıl gündeme geleceği belli değil. Yeni 
düzenleme bizlerin de görüşü alınarak, 
sağlığın ekip işi olduğu göz ardı edilmeden 
bir an önce hayata geçirilmeli.

İstanbul Dişhekimleri Odası’nın eski 
Başkanı Mustafa Düğencioğlu uzun süre-
dir mücadele ettiği hastalığa yenik düştü. 
Benim için özel bir insan, bir ağabeydi.

Zaman zaman ayrı düşünsek de mes-
leğimizin geleceği için çalışan bir dostu 
kaybetmenin üzüntüsü içindeyiz

Yeni yılın iyilik ve güzelliklerle gelmesini, 
sevdiklerimizle sağlık içinde huzurlu bir yıl 
geçirmeyi diliyorum.

Yıpratıcı bir yılın 
ardından...

A. Tarık İşmen TDB Genel Başkanı
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Merhaba sevgili meslektaşlarım,
Yılın son sayısında yine birlikte-
yiz. Acı-tatlı anılarla bir yılı daha 

geride bıraktık. Kimimiz meslek hayatımı-
zın sonlarına doğru yaklaşırken kimimiz 
büyük hayallerle mesleğe merhaba dedik, 
kimimiz ise yaklaşık iki yıldır devam eden 
pandemi şartlarına dayanamayıp emekli-
liği seçtik. Ancak hemen hepimiz geleceğe 
kaygıyla bakıyor ve artık ülkemiz ve mes-
leğimiz üzerinde ki kara bulutların dağıl-
masını bekliyoruz. Aslında, gün bekleme 
günü değil, gün sorumluluk alıp mücadele 
etme, taş üstüne taş koyma günüdür. Sey-
retmek yerine ülkemize ve mesleğimize el 
birliğiyle sahip çıkarsak ufukta güneşi gö-
receğiz.

Türkiye Büyük Millet Meclisi’nde tüm 
partilerin birlikteliğiyle hekimlerin özlük 
haklarının iyileştirilmesi amacıyla bir ka-
nun teklifi verildi. Bu teklif, bir taraftan 
umutlu bir bekleyişe, diğer taraftan ise 
eşitsizlikler nedeniyle burukluğa neden 
oldu. Düşünülen maaş zamları daha haya-
ta geçmeden eridi, geçmiş yılların kayıp-
larını bile karşılamadığı  görüldü. Sağlık 
hizmetlerinin bir ekip işi olduğunu unu-
tan siyasilerin hesapsızlığı, umut kırıklı-
ğı ve öfkeye dönüştü. Sağlık çalışanlarını 
bölmeye hatta birbirine düşman etmeye 
çalışan tanıdık anlayışa sağlık çalışanları 
hep bir ağızdan “sağlık bir ekip işidir” diye 
cevap verdiler. Tüm uzlaşı arayışlarına 
rağmen belirsizliğe itilen süreç nedeniyle 
zorunlu olarak iş bırakmaya kadar gidildi. 

Bundan sonrası için beklentimiz 
tüm sağlık çalışanlarını içeren öz-
lük hakları iyileştirmeleridir.

Yıllardır tüm uzmanların uya-
rıları gelen ekonomik krizi engel-
leyemedi. Tüm toplumu olumsuz 
etkileyen ve gelecekte artık kim-
senin ne olacağını bilemediğimiz süreç 
özellikle tüm girdileri dövize endeksli olan 
mesleğimizi uygulayamaz hale gelmemize 
neden oldu. Geçen sayılarda da dile getir-
diğimiz gibi ekonomi yönetiminin 
en önemli unsurlarından biri gü-
vendir, güvenin yeniden tesis edil-
mesi için gereken adımlar acilen 
atılmalıdır. Çünkü ne ülkemizin ne 
de meslektaşlarımızın dayanacak 
hali kaldı.

Önümüzdeki ay sonunda An-
talya’da hem meslek örgütümüzün, hem 
bürokrasinin hem de ilgili kuruluşların 
katılımıyla mesleğimizin geleceğini şe-
killendirmeye çalışacağımız bir çalıştay 
yapacağız. Birçok mesleki sorumuzla il-
gili çalışma grupları oluşturuldu. 
Oluşturulacak raporlar sonrasın-
da Oda Başkanlarımızla birlikte 
değerlendirilecek, önümüzdeki on 
yıllar için meslek politikaları oluş-
turulmuş olacak. Bilimin ve aklın 
öncülüğüyle oluşturulan bu poli-
tikaların sorumlu makamlar tarafından 
uygulamalarını da takip edeceğiz.

Yeni yılın, yeni umutlar ve huzurla gel-
mesini dileriz. 

Ocak ayında yapılacak 
Çalıştayda önümüzdeki 

on yıllar için meslek 
politikaları oluşturulacak.

Sağlık çalışanları hizmet 
koşullarının ve ekonomik 

şartlarının düzeltilmesi talesiyle 
15 Aralık’ta iş bıraktı.

TL’nin hızlı değer kaybı sağlık 
hizmetlerinde kullanılan 

ürünlerin tedariğini de 
olumsuz etkiledi.

Tümay İmre  / TDB Genel Sekreteri

Sağlık bir ekip işidir

TDB Gündeminden
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CHP Genel Başkanı 
Kılıçdaroğlu’nun mesajı
Cumhuriyet Halk Partisi Genel Baş-
kanı Kemal Kılıçdaroğlu, 23 Ka-
sım’da parti grup konuşmasında 22 
Kasım Dişhekimliği Günü ve Toplum 
Ağız Diş Sağlığı Haftası’nı günde-
mine aldı. Kılıçdaroğlu, ‘Hekimle-
rin pandemi süreci içinde nasıl bir 
fedakarlıkla çalıştıklarını biliyoruz. 
Sağlık çalışanları haftalarca evlerine 
gitmediler, çocuklarını kucaklama-
dılar, eşleriyle konuşamadılar. Bizim 
sağlığımız için, toplumun sağlığı için 
mücadele ettiler. O nedenle biz aynı 
şekilde çalışan dişhekimlerine de 
yürekten sevgilerimizi, saygılarımızı, 
dostluğumuzu gönderiyoruz’ diye 
konuştu. 

Çulhaoğlu sorunlarımızı dile 
getirdi
İYİ Parti Adana Milletvekili meslek-
taşımız Mehmet Metanet Çulha-
oğlu, 26 Kasım’da TBMM Plan ve 
Bütçe Komisyonu Sağlık Bakanlığı 
bütçe görüşmeleri sırasında yaptığı 
konuşmada koruyucu ağız diş sağ-
lığı hizmetlerinin uygulanmaması, 
plansız bir şekilde açılan dişhekim-
liği fakülteleri ve istihdam sorunu, 
serbest dişhekimlerinden hizmet 
alımı, bir dişhekimi yanında sigortalı 
dişhekimi çalıştırılamaması, emekli 
dişhekimlerinin özlük hakları gibi 
mesleğimizi yakından ilgilendiren 
konuları gündeme getirdi.

40 yıllık bir dişhekimi olarak büt-
çede ağız ve diş sağlığı politikalarına 
yönelik önerilerde bulunacağını be-
lirten Çulhaoğlu plansız bir şekilde 
dişhekimliği fakültelerinin açılma-
sına da dikkat çekerek ‘Almanya 
ve Türkiye aynı nüfusa sahipken, 
Almanya da 31 dişhekimliği fakülte-
sine karşılık Türkiye’de 103 fakülte 
var. Yeni bir işsiz meslekler faciasına 
yol açılmaması için dünya sağlık 

örgütü standartlarını hedef alan bir 
dişhekimliği eğitim politikası belir-
lenmelidir’ dedi.

İlgezdi: Dişhekimleri neden hala 
filyasyonda?
CHP Genel Başkan Yardımcısı ve 
İstanbul Milletvekili meslektaşımız 
Gamze Akkuş İlgezdi de yine aynı 

gün TBMM Plan ve Bütçe Komis-
yonu Sağlık Bakanlığı bütçe görüş-
meleri sırasında yaptığı konuşmada 
Bakanlık bütçesindeki artışın sadece 
kâğıt üzerinde kaldığını söyleyerek, 
‘Bugün döviz kuru halk sağlığını 
yutan kara deliğe döndü. Bu bütçeyi 
geri çekip güncellemeyi düşünüyor 
musunuz?’ diye sordu.

Konuşmasında dişhekimlerinin 
sorunlarına da değinen İlgezdi; 
‘özellikle sahada filyasyonda çalışan 
hiçbir hekim grubu kalmadığı hâlde 
dişhekimleri hâlâ filyasyon yapıyor; 
bunu etik bulmuyorum. Ayrıca, 103 
dişhekimliği fakültesi var, istihdam 
fazlası dişhekimi mezun oluyor, 
bunların azaltılmasını talep ediyo-
rum’ dedi.

İlgezdi, ‘Toplum Ağız ve Diş 
Sağlığı Haftası’ kapsamında yaptığı 
açıklamalarda da dişhekimliği fakül-
telerinin ve kontenjanlarının artması 
nedeniyle hekimlerin işsiz kaldığını 
belirterek yapısal sorunları ortadan 
kaldırmak için şu çağrıda bulundu:

Sorunlarımızın çözüm yeri 
siyasettir

Grup toplantısında Toplum Ağız Diş Sağlığı Haftası’nı gündeme getiren Kılıçdaroğlu 6 Aralık’ta da 
sağlık emek ve meslek örgütlerinin temsilcileriyle çevrimiçi bir toplantı yaptı.

İYİ Parti Adana Milletvekili meslektaşımız 
Mehmet Metanet Çulhaoğlu fakülte artışlarına 
dikkat çekti.

Geçtiğimiz ay Toplum Ağız Diş Sağlığı Haftası’ndan başlayarak siyasi parti temsilcilerinin ağız diş sağlığına ilişkin 
demeçleri medyada sıkça yer aldı. Bu açıklamalar ve TDB’nin parti liderleriyle temaslarından başlıkları derledik.



1) Kontenjanları 2022’den başla-
mak üzere hızla azaltın.

2) Önümüzdeki iki eğitim döne-
minde dişhekimliği fakültelerine 
öğrenci almayın.

3) Ülkemizin en zor ve en pahalı 
eğitimini alan gençlerimizi ucuz 
işgücü haline getirmeyin.

Özçelik: Muayenehanelerden 
hizmet satın alınmalı
Adalet ve Kalkınma Partisi Burdur 
Milletvekili meslektaşımız Bayram 
Özçelik, 2 Aralık’ta TBMM Genel 
Kurulu’nda yaptığı konuşmada kon-
tenjan artışlarıyla ilgili soruna dikkat 
çekerek ‘2005 yılında 960 olan 
kontenjan sayısı 2018’de 63 fakülte-
de 4.991’e, 2020’de ise 79 fakültede 
7.443’e ulaşmıştır. Fakülte açılması 
durdurulmalı, kontenjanlar dengeli 
sayıya getirilmelidir’ dedi.

Özçelik ayrıca muayenehanelerin 
sayısının artması ve ilçelere yayıl-
masını sağlamak ve toplum ağız 
diş sağlığı bilincini arttırmak için 
serbest muayenehanelerden hizmet 
satın almanın yolunun açılması ge-
rektiğini, bu konuda SGK ve Maliye 
Bakanlığı’nın olumlu yaklaşımları 
bulunduğunu ifade etti.

Ahmet Davutoğlu’yla görüşme
Türk Dişhekimleri Birliği’nin siyasi 
parti genel başkanlarıyla görüşme 
talebine ilk olarak olumlu yanıt 
veren Gelecek Partisi Genel Başka-
nı Ahmet Davutoğlu ile 2 Aralık 
2021 tarihinde bir görüşme gerçek-

leştirildi.
TDB Genel Başkanı A. Tarık 

İşmen, Genel Başkanvekili Hasan 
Yaman, Merkez Yönetim Kurulu 
üyeleri Güler Gültekin, Burak 
Saran ve Önder Taşan ile Merkez 
Denetleme Kurulu üyesi Kıvanç 
Bektaş Kayhan’ın katıldığı gö-
rüşmede; mesleğimizin sorunlarına 
ilişkin hazırlanan ‘Dişhekimliği 
Mesleğine İlişkin Sorunlar ve Çözüm 
Önerilerimiz’ dosyası Davutoğlu’na 
sunuldu.

Olumlu geçen görüşmede Gelecek 
Partisi Genel Başkanı Ahmet Davu-
toğlu da partilerinin ağız diş sağlığı 
politikalarına ilişkin görüşlerini 
içeren bir çalışmayı TDB heyetine 
verdi.

Sağlık meslek örgütleri - 
Kılıçdaroğlu görüşmesi
Cumhuriyet Halk Partisi Genel Baş-
kanı Kemal Kılıçdaroğlu’nun daveti 
üzerine 12 sağlık emek ve meslek 
örgütünün temsilcileri 6 Aralık’ta 
online olarak bir araya geldiler.

Sağlık çalışanları ve toplumun 
sağlık sorunlarının ve çözüm öneri-
lerinin görüşüldüğü toplantıda, TDB 
Genel Başkanı Tarık İşmen şunları 
dile getirdi:

Tüm sağlık çalışanlarına ayırımsız 
hak ve taleplerin karşılanması,

Emeklilere ayırımsız iyileştirme ve 
2008 sonrası emeklilerin de haklar-
dan yararlanmasının sağlanması,

Kamuda idari görevler için liyakat 
şartı getirilmesi,

Performans baskısı ile çalıştırılma 

ve döner sermaye ek ödemesinden 
yeterince yararlanamama sorunu-
nun çözülmesi,

Kamuda istifalar sonrası istihdam 
sorununun acilen çözümü,

Merkezi Hekim Randevu Sis-
teminde (MHRS) 15 dakikada bir 
randevu vermenin durdurulması, 
hasta ve hekim haklarının korunup 
hizmetin niteliği düşürülmemesi,

Fakülte ve kontenjan sorununun 
çözülmesi,

Meslek dışı kişilerin mesleğimizde 
yer almasının önüne geçilmesi,

Özellikle pandemiyle daha da yük-
selen halkımızın ağız diş hastalıkları 
sorunlarının çözümü için ivedilikle 
özel sağlık kuruluşlarının devreye 
sokularak hizmet alınması,

Sağlık hizmetleri sunumunda 
KDV’nin %1’e indirilmesi.

TDB heyetinin sorunlara ilişkin dosyasını alan Gelecek Partisi Genel Başkanı Ahmet Davutoğlu 
partilerinin ağız diş sağlığı politikalarını içeren bir dosyayı TDB heyetine verdi. 
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CHP Genel Başkan Yardımcısı ve İstanbul Mil-
letvekili meslektaşımız Gamze Akkuş İlgezdi 
filyasyonda çalışan hiçbir hekim grubu kalma-
dığı hâlde dişhekimlerinin hâlâ filyasyonda 
olmasını etik bulmadığını ifade etti.

AK Parti Burdur Milletvekili meslektaşımız 
Bayram Özçelik muayenehanelerden hizmet 
satın almanın yolunun açılması gerektiğini, bu 
konuda SGK ve Maliye Bakanlığı’nın olumlu 
yaklaşımları bulunduğunu ifade etti.







Haberler
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D öviz kurundaki ani iniş çı-
kışlar, kullandıkları cihaz ve 
ürünler büyük oranda ithal 

olan dişhekimlerini derinden etki-
ledi. TL’nin yabancı para birimleri 
karşısında hızla değer kaybetmeye 
başladığı günlerde bir basın açıkla-
ması yapan Türk Dişhekimleri Birliği 
artan döviz kurlarına bağlı olarak 
halkın en doğal hakkı olan ağız diş 
sağlığı hizmetlerine ulaşımının gün 
geçtikçe zorlaşmakta olduğunu belir-
terek gerek malzeme temini gerekse 
de hastaya sunulacak hizmetin nite-
liğinin bozulmaması açısından kur 
artışına bir an evvel son verilecek 
önlemlerin alınmasını istedi. 

‘DİŞSİAD’la görüşüyoruz’
Konuyla ilgili olarak 24 Aralık’ta da 
Ankara Masası isimli Haber Sitesi’n-
den Zeliha Demirci’ye konuşan, Türk 
Dişhekimleri Birliği Genel Başkanı 
Tarık İşmen, ‘Dişhekimliği tama-
men dövize bağlı ürünlerle çalışan 
bir meslek grubu. Pakistan, Çin ve 
Avrupa ülkeleri menşeili ürünler var. 

Dövizdeki ani dalgalanmalar dişhe-
kimliği sektöründe de ciddi sıkıntılar 
yaratıyor. Türk Dişhekimleri Birliği, 
bir sonraki yılın tarifesini belirlerken 
tahmini bir döviz bedeli üzerinden 
hesaplama yapar. Ancak bu çok ani 
yükselişle bizim ortaya koyduğumuz 
fiyatın hizmeti sunan meslektaşla-
rımıza ciddi mağduriyet yaşatacağı 
ortaya çıktı’ dedi. 

Daha önemli bir sorun olarak 
dental sektördeki ürün tedarik zinci-
rinin kırılmasını gösteren İşmen, ‘Bu 
sorunla ilgili olarak Diş Malzemeleri 
Sanayici ve İşadamları Derneği’yle 
(DİŞSİAD) acil iki toplantı gerçek-

leştirdik. Kurun bir yerde sabit-
lenmesi gerektiği yönünde talepte 
bulunduk. İkincisi de firmaların pi-
yasaya ürün vermemesi sorunuydu’ 
dedi. TDB Genel Başkanı, firmaların 
aşırı oynak kurdan dolayı kendilerini 
korumaya çalışmalarını anladıklarını 
ama sağlık hizmetinin verilemez du-
ruma gelmesinin de kabul edileme-
yeceğini belirterek sorunu çözmeye 
çalıştıklarını aktardı.

Eldivende hala sıkıntı var
İthal bazı ürünlerde yaşanan tedarik 
sorunlarına değinen İşmen, Pan-
deminin devam eden sıkıntılarını 
anlatan Başkan İşmen, ‘Pandeminin 
en başından beri en büyük sıkıntı 
eldiven ve maskeydi. Maske Tür-
kiye’de üretilmeye başlandı ama 
latekse bağlı eldiven üretimi yapan 
tek ülke Malezya olduğu için stabil 
olmayan kur alım sıkıntısı yaratı-
yor. Malezya’dan yüklenen gemi 
neredeyse Akdeniz’e girecekken 1 
dolar daha fazla verene doğru rota 
çeviriyor’ diye konuştu.

TBMM Genel Kuru-
lu’nda 1 Aralık 

2021 tarihinde görüşülmekte olan 
287 sıra sayılı Kanun Teklifi’ne 
bütün partiler tarafından oybirliğiyle 
eklenerek kabul edilen maddelerle 
kamu kurumlarında çalışan hekim 
ve dişhekimlerinin döner sermaye ve 
emeklilik gelirlerinde bazı iyileştir-
meler yapıldı:
� Kamuda görevli meslektaşlarımı-
zın döner sermaye sabit ödemeleri 
merkezi yönetim bütçesinden öden-
mesine karar verilmiş; halen uzman 
diş hekimlerine % 335, diş hekimle-

rine %180 oranıyla ödenen sabit ek 
ödeme miktarı sırasıyla % 695 ve % 
450 şeklinde yeniden belirlenmiştir.
� Kamuda çalışan ve Emekli Sandığı 
Kanununa göre emekli olan dişhe-
kimlerinden makam tazminatına hak 
kazanmayanlara ödenmekte olan 
ilave ücret uzman dişhekimleri için 
17.000 gösterge rakamına göre be-
lirlenmekte iken bu rakam 40.000’e; 
dişhekimleri için 13.000’den 
33.000’e yükseltilmiştir. Ayrıca, bu 
emeklilerden çalışanlara ilave ödeme 
yapılmamasına ilişkin hüküm de 
kaldırılmıştır. Ancak, büyük bölümü 

özel sağlık kuruluşlarında görev yap-
mış olan meslektaşlarımızın emekli-
liklerinde aldıkları çok düşük emekli 
aylıklarında herhangi bir iyileştirme 
ne yazık ki bu yasal düzenlemede de 
yapılmamıştır.

Diğer yandan, meslektaşlarımızın 
gelirinde yaratılan bu iyileştirme-
nin kamu sağlık hizmetini birlikte 
sunduğumuz teknisyen, tekniker, 
hemşire, tıbbi sekreter ve diğer ekip 
arkadaşlarımızın maaşlarında yapıl-
mamış olması da önemli eksikliktir. 
Bu eksikliğin en kısa zamanda gide-
rilmesini bekliyoruz.

Döviz krizi ağız diş 
sağlığını da vurdu

Bağ-Kur emeklisi dişhekimleri yine 
yok sayıldı

Kamuda çalışanların döner sermaye ve emeklilik gelirlerinde iyileştirmeler yapıldı



Dişhekimlerinin Veri Sorumlu-
ları Sicil Bilgi Sistemi Verbis’e 

kayıt olmaları için tanınan süre 31 
Aralık 2021 tarihinde doluyor. 31 
Mart 2021 olarak açıklanan süre 
Kişisel Verileri Koruma Kuru-
mu tarafından ülkemizde halen 
etkisini göstermeye devam eden 
Covid-19 virüs salgını nedeniyle 31 
Aralık’a uzatılmıştı.

Verbis’e kayıt işlemlerine ilişkin 
TDB tarafından hazırlanan açık-
layıcı videolara görsele tıklayarak 
ulaşabilirsiniz.

Meslektaşlarımızın 1 Ocak 2022 
tarihinden itibaren yıl boyun-

ca uygulayacakları ‘Ağız Diş 
Sağlığı Muayene ve 
Tedavi Ücret Tarife-
si’, Odalarımızdan 
gelen görüş ve öne-
riler doğrultusunda 
belirlenerek TDB 
Merkez Yönetim 
Kurulu’nun 1-2 
Aralık 2021 tarihli 
toplantısında 
kabul edildi ve 
Sağlık Bakanlığı’na gönderildi.
2022 Yılı Ağız Diş Sağlığı Muayene 
ve Tedavi Ücret Tarifesi’ni buradan 
indirebilirsiniz.

İlk başarılı aşılama-
dan (çiçek hasta-

lığına karşı) 225 yıl 
sonra dünya çapında 
bu kez Covid-19’a kar-
şı başka bir aşı kam-
panyası yürütülüyor. 
Pandemi hepimizi 
tehdit ettiği gibi aşı da 
hepimizi koruyabilir. 
Çünkü aşı, bağışıklık 
sisteminin bir virüsün 
saldırısına hazırlan-
masına ve böylece bir 
saldırıyı daha iyi savuştur-
masına yardımcı olur.  

Aşı konusu daha önce hiç-
bir zaman Covid-19 pandemisinde 
olduğu kadar bu denli çok ve yo-
ğun konuşulmamıştı. Ve daha önce 
hiç bu kadar çok insan, Covid-19 
aşı kampanyasında olduğu gibi, bu 
kadar kısa sürede aşılanmamıştı. 
Aşı hakkında her yeni haberle 
birlikte yeni sorular ortaya çıkıyor. 
Hangi aşı? Ne zaman? Neden? 

Veya neden değil? 
Birçoğu aşı rande-
vusunu sabırsızlıkla 
bekliyor. Bazılarının 
aşı konusunda kuş-
kuları var. Bazen her 
ikisi de birlikte. Bu 
konu tedirgin ediyor 
ve hepimizi ilgilendi-
riyor. 

Robert Koch Ens-
titüsü Federal Sağlık 
Eğitim Merkezi 
tarafından Dr. med. 

Eckart von Hirschhausen’in 
katkılarıyla  hazırlanan ve 
herkesin okuma şansına 

sahip olması için ücretsiz erişime 
açılan ‘Herkese Bir Aşı Kitabı’ 
isimli çalışma aşılamayla ilgili bir 
bakışta bulabileceğiniz sağlam te-
mel bilgiler içeriyor ve aşı hakkın-
da kendi fikirlerinizi oluşturmanıza 
yardımcı olmayı amaçlıyor. 

Görseli tıklayarak kitabı TDB 
web sitesinden indirebilirsiniz.

Sağlık emek 
ve meslek 

örgütlerinin 
temsilcileri, 7 
Aralık 2021 ta-
rihinde düzen-
ledikleri online 
basın açıklamasıyla sağlığın bir 
ekip işi olduğunun altını çizerek, 
bugün gelinen aşamada tüm sağlık 
çalışanlarının ağır çalışma koşul-
ları, uzun nöbetler, eksik istihdam, 
sağlıkta şiddet, özlük haklarının 
aşındırılması ve yoksulluk sınırının 
da altında kalan düşük aylık gelir 
nedeniyle zor durumda olduğunu 
ifade ettiler.

Açıklamada “Sağlık çalışanları-
nın taleplerini karşılayacak, emekli 
maaşına da yansıyacak yeterli aylık 

gelir, çalışma 
koşullarının 
iyileştirilmesi 
amacıyla ivedi-
likle planlama 
yapılmalı ve 
yaşam prati-

ğine geçirilmelidir. Bir an önce 
TBMM’sine getirilecek düzenleme-
de unvan, kadro, derece, kıdem gö-
zetilerek tüm sağlık çalışanı meslek 
grupları adına iyileştirme yapıl-
malıdır. Ek gösterge 3600, 7200; 
özel hizmet tazminatı oranlarında 
artış esas alınmalıdır. Biz aşağı-
da imzası bulunan Sağlık Emek 
Meslek Örgütleri iş yerlerimizde 
meslektaşlarımızla sonuç alıncaya 
kadar etkinliklerimizi sürdürece-
ğiz” denildi.

Herkese bir aşı kitabı 

‘Sağlık sistemi
yetmezlik içindedir’

Aşılarla ilgili tüm soruların yanıtını bulabilirsiniz

Sağlık emek ve meslek örgütlerinden ortak açıklama: 
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u

Verbis’e kayıt 
için son gün 
31 Aralık

Ağız Diş Sağlığı 
Muayene ve 
Tedavi Ücret 
Tarifesi 
belirlendi

https://www.tdb.org.tr/icerik_goster.php%3FId%3D3931
https://www.tdb.org.tr/icerik_goster.php%3FId%3D3931
https://www.tdb.org.tr/icerik_goster.php%3FId%3D3931
https://www.tdb.org.tr/icerik_goster.php%3FId%3D3931
https://www.tdb.org.tr/icerik_goster.php%3FId%3D3931
https://www.tdb.org.tr/tdb/ek/VERBIS/1-Verbis-Kayit.mp4
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Haberler

Dişhekimliğinde Eğitim ve İnsangücü Planlaması Komisyonu 29 Kasım’da 
çevrimiçi olarak toplandı. Komisyon Burak Saran (Sorumlu MYK Üyesi), 
Hüseyin Aras, Sedat Baran, Emre Barış, Alper Dilek, Töre Genç, Fatih 
Güler, Kıvanç Bektaş Kayhan, Hamza Öztürk, Volkan Özdağ, Sina Saygılı, 
Halit Şengel, Cihan Şadi Uğurel ve Mehmet Yıldız’dan oluşuyor.

Kadın Dişhekimleri Komisyonu 1 Aralık’ta çevrimiçi olarak toplandı. 
Komisyon Güler Gültekin (Sorumlu MYK Üyesi), Feride Aktan, Adile Avcı 
Ayrancıoğlu, Derya Bayır, Songül Doğru, Övgü Tunçdemir Eyüboğlu, 
Gamze Burcu Gül, Tuğba Alaybeyoğlu Gürbüz, Ayça Hor, Nevin 
Kilecioğlu, Derya Öznam, Ece Erinalçık Şemen, Sinem Gülsoy Usta ve 
Sultan Yavuzer’den oluşuyor.

Özlük Hakları Komisyonu 18 Kasım’da çevrimiçi olarak ve 7 Aralık’ta 
yüzyüze toplandı. Komisyon Ali İhsan Güney (Sorumlu MYK Üyesi), 
Aslıhan Dilek, Sema Demir, Neşe Dursun, Özge Duva, Leyla Ergün, Zozan 
Gölbaş, K. Kaan Kaya, Seranay Kırlı, Funda Filiz Kocamangil, Kaan 
Kurtdemir, Murat Özyıldırım, Can San, Taha Turunç’tan oluşuyor.

Sağlık Turizmi ve Ağız Diş Sağlığı Hizmetlerine Yansımaları Komisyonu 
25 Kasım’da çevrimiçi olarak toplandı. Komisyon Hasan Yaman (Sorumlu 
MYK üyesi), Süleyman Dilek, Nurcan Ergin, İrfan Karababa, Nilüfer 
Karaselçuk, Cenap Koşu, Umut Özer, Derya Öznam, Rukselan Selek ve 
Gassan Yücel’den oluşuyor.

Mevzuat Komisyonu 7 Aralık’ta yüzyüze toplandı. Komisyon Güler 
Gültekin (Sorumlu MYK üyesi), İ. Sami Balçık, Süleyman Dilek, Oğuz 
Yaşar Durukan, Serhat Işılak, Aret Karabulut, Ercan Sükut, Tamer Şenel, 
Hüseyin Tunç ve Hamza Turan’dan oluşuyor.

Ağız Diş Sağlığı Muayene ve Tedavi Ücretlerini Belirleme Komisyonu 
15 Kasım’da çevrimiçi olarak toplandı. Komisyon Tolga Beray (Sorumlu 
MYK Üyesi), Emin Demir, Süleyman Sami Doğangün, Hüseyin Eminoğlu, 
Volkan Güngör, Yücel Özbaş, Mustafa Cihat Sopacı, Mehmet Ali Yalçın ve 
Salih Yazıcı’dan oluşuyor.

Komisyon çalışmalarından

TDB Akademi Yönetim 
Kurulu toplandı
TDB Akademi Yönetim Kurulu 6 Aralık’ta çevrimiçi olarak toplandı.
Yönetim Kurulu K. Tümay İmre (Koordinatör MYK Üyesi), Prof.Dr. Taner 
Yücel (Başkan), Prof.Dr. Esra Yıldız (Genel Sekreter), Prof.Dr. Onur 
Şengün (SDE YK Başkanı), Prof.Dr. Özen Onur (TDB Eğitim Komisyonu 
Başkanı), Prof.Dr. Tülin Arun, Prof.Dr. Korkud Demirel, Prof.Dr. Tamer 
Lütfi Erdem, Prof.Dr. Koray Gençay, Prof.Dr. Mehmet Ali Kılıçarslan, Prof.
Dr. Hüseyin Koca, Doç.Dr. Mehmet Hakan Kurt, Prof.Dr. Sedat Küçükay, 
Prof.Dr. Atilla Sertgöz ve Prof.Dr. Serdar Yalçın’dan oluşuyor.
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http://www.catakdisdeposu.com/


oda etkinlikleri

Türk Dişhekimleri Birliği Dergisi24

Hatay Dişhekimleri Odası 22 
Kasım Dişhekimliği Günü ve 
Toplum Ağız ve Diş Sağlığı 

Haftası etkinliklerine 21 Kasım günü 
düzenlediği basın toplantısıyla baş-
ladı. Oda Başkanı Nebil Seyfettin, 
haftanın amacı, dünyada ve ülkemiz-
deki ağız ve diş sağlığı politikaları, 
dişhekiminin genel sağlıktaki önemi 
konularında, Genel Sekreter Davut 
Akemoğlu da hafta içinde yapılacak 
etkinliklerle ilgili bilgiler verdiler. 

SDE toplantıları
Aynı gün Hatay genelinde afiş ve 
flamalar asıldı. Yine aynı gün Hatay 
Dişhekimleri Odası toplantı salo-
nunda konuşmacı olarak Doç.Dr. 
Gözde Serindere ve Dr. Senem 
Urfalı’nın katıldığı bilimsel toplantı 
gerçekleştirildi ve sunum sonrası 
plaketleri verildi.

22 Kasım Dişhekimliği Günü’nde 
Atatürk Anıtı’na çelenk konulması-
nın ardından Hatay Valisi Rahmi 
Doğan, Hatay Büyükşehir, Defne 
İlçe Belediye Başkanları, İl Sağlık 
Müdürü, Hatay Mustafa Kemal 
Üniversitesi Rektörü ve ADSM 
başhekimlerine protokol ziyaretleri 
gerçekleştirildi. 

Engellilere yönelik ağız diş sağlığı 
eğitimleri
24 Kasım’da Hatay Dişhekimle-
ri Odası’ nın hazırladığı ve TDB 
Toplum Ağız ve Diş Sağlığı Komis-

yon Başkanı Prof.Dr. Behiye 
Bolgül’ün koordine ettiği “Özel 
Bakım Gerektiren Bireylerde Ağız ve 
Diş Sağlığı Eğitimi” projesine start 
verildi. Özel Erencan Rehabilitasyon 
Merkezi’nde gerçekleştirilen projede 
öğrenci ve velilere ağız ve diş sağlığı 
eğitimi verildi, eğitimin sonunda 
da diş macunu ve diş fırçası hediye 
edildi.

27 Kasım’da Antakya Anemon Otel 
toplantı salonunda konuşmacı olarak 
Prof.Dr. Ufuk Tatlı ve Prof.Dr. 
Tuncer Burak Özçelik’in katıldığı 
dört oturumdan oluşan bir bilim-
sel toplantı gerçekleştirildi. Hatay 
Dişhekimleri Odası’nın aynı akşam 
düzenlenen kokteylde meslekte 25, 
40 ve 50. yıllarını dolduran meslek-
taşlarımıza onur belgeleriyle plaket-
leri sunuldu ve toplum ağız ve diş 
sağlığı haftası böylece tamamlandı.

Hatay’da yoğun bir Hafta programı
Hatay Dişhekimleri Odası Toplum Ağız Diş Sağlığı Haftası’nı çeşitli alanlara yayılan etkinliklerle kutladı. 
Engellilere yönelik eğitimlerden SDE toplantılarına, ağız diş sağlığı afişlemelerinden kamu görevlilerini 
ziyaretlere kadar dolu dolu bir Hafta programı hayata geçirildi.

Oda’nın 21 Kasım’da düzenlediği basın toplan-
tısında Oda Başkanı Nebil Seyfettin, hafta-
nın anlamıyla ilgili bilgiler verdi (en üstte). 
TDB tarafından hazırlatılan ağız diş sağlığı 
bilinçlendirme afişleri kentin her yanındaki 
billboardlara asıldı (üstte). 
Hatay Dişhekimleri Odası heyeti Hatay Ağız ve 
Diş Sağlığı Merkezi ziyaretinde çalışan dişhe-
kimleriyle (altta solda). 
“Özel Bakım Gerektiren Bireylerde Ağız ve 
Diş Sağlığı Eğitimi” projesi kapsamında Özel 
Erencan Rehabilitasyon Merkezi’nde öğrenci ve 
velilere ağız ve diş sağlığı eğitimi verildi (altta 
sağda). 
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İzmir Dişhekimleri Odası Top-
lum Ağız ve Diş Sağlığı Haftasını 
bir dizi etkinlikle kutladı. Kut-

lamalar 22 Kasım günü Cumhuriyet 
Meydanı’nda Atatürk anıtına çelenk 
konulmasıyla başladı. Törene İzmir 
Dişhekimleri Odası (İZDO) Başkanı 
Yaman Yamangil, Genel Sekreter 
Cenker Aktaş, Yönetim Kurulu üyele-
ri ve meslektaşlarımız katıldı.

İZDO Başkanı Yaman Yamangil 
törende yaptığı konuşmada tüm 
meslektaşlarının 22 Kasım Dişhe-
kimliği Günü’nü kutlarken, plansız 
açılan fakülte sayısının dişhekimliği 
mesleğini tehdit ettiğini, ileride ağız 
diş sağlığı hizmetlerinin niteliğini de 
olumsuz etkileyeceğini vurguladı.

Geleneksel plaket töreni
Mesleki yaşamlarında 25, 40, 50 ve 
60 yılını dolduran İzmir Dişhekim-
leri Odası üyesi ve Ege Üniversitesi 
Dişhekimliği Fakültesi mezunu 160 
Dişhekimi için Tepekule Kongre 
Merkezi’nde geleneksel plaket töreni 
düzenlendi. Törene İZDO Başka-
nı Yaman Yamangil ve Yönetim 
Kurulu üyeleri ev sahipliği yaparken, 
gecenin sunuculuğunu Oda Yönetim 
Kurulu üyesi Serdar Devrim Erkmen 
yaptı.

Çok sayıda meslektaşımızın ka-
tıldığı törende Covid-19 sebebiyle 
aramızdan ayrılan meslektaşlarımız 
da anıldı. 60 yılını dolduran ancak 
aramızdan ayrılan meslektaşlarımı-
zın plaketleri ailelerine verilirken 
duygusal anlar yaşandı. 

‘Dişimiz Gücümüz’ afişleri 
Toplum Ağız Diş Sağlığı Haftasında 
Türk Dişhekimleri Birliği öncülüğün-
de eş zamanlı başlatılan toplumsal 
farkındalık kampanyası ‘Dişimiz 
Gücümüz’ İzmir Dişhekimleri Odası 
tarafından da duyuruldu. TDB tara-
fından sağlanan ‘Dişimiz Gücümüz’ 

kampanyası görselleri İzmir Büyük-
şehir Belediyesi ve ilçe belediyeleri-
nin desteğiyle billboardlar ve otobüs 
duraklarında halkla buluştu.

Yamangil öğrencilerle buluştu
İZDO Başkanı Yaman Yamangil, 
Dokuz Eylül Ü.D.F. ve İzmir Demok-
rasi Ü.D.F. öğrencileriyle bir araya 
geldi. Okulların konferans salonla-
rında gerçekleştirilen buluşmalarda 
meslek etiğine değinen Yamangil 
Odaların sadece üyelerinin hak ve 
çıkarları konusunda değil, iyi hekim-
liğin korunması için de çalışmalarda 
bulunduğunu ifade etti.

İzmir’de buruk kutlama
İzmir Dişhekimleri Odası Toplum Ağız Diş Sağlığı Haftası kapsamında bir dizi etkinlik düzenledi. Gelenek-
sel plaket töreninde başta Oda kurucularından TDB Yüksek Disiplin Kurulu Başkanı Mustafa Oral olmak 
üzere Covid-19 sebebiyle yitirdiğimiz meslektaşlarımız da anıldı.

İZDO Başkanı Yaman Yamangil, Dokuz Eylül Ü.D.F. ve İzmir Demokrasi Ü.D.F. öğrencileriyle buluş-
malarında meslek etiğine vurgu yaptı.
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İstanbul Dişhekimleri Odası Top-
lum Ağız Diş Sağlığı Komisyonu 
tarafından hazırlanan ‘Dişimiz 

Gücümüz’ kampanyası ve mesajları 
hem İDO sosyal medya kanalların-
dan hem de İstanbul’daki açık hava 
mecralarında halkla buluşmaya 
başladı.

Kampanya boyunca “Pandemi 
Koşullarında Dişhekimine Güven ve 
Hasta Güvenliği”, “Ağız Diş Sağlığı 
ve Genel Sağlık İlişkisi”, “Koruyucu 
Ağız Diş Sağlığı İçin Yapılması Gere-
kenler gibi temalara odaklanıldı. Bu 
sayede toplumda ağız diş sağlığına 
yönelik farkındalık yaratmayı ve 
bireylerde olumlu tutum ve davranış 
değişiklikleri sağlamayı amaçlandı. 

Kampanya görselleri ve filmleri, 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi ve 
ilçe belediyelerinin desteğiyle billbo-
ardlar, metro, vapur ve otobüslerde 
halkla buluşmaya başladı.

Toplum Ağız Diş Sağlığı Haftası
İDO Hafta etkinliklerini 22 Kasım’da 
Taksim Atatürk Anıtı’na çelenk 
koyarak başlattı. Buradaki törene 
dişhekimliği fakültelerinin dekanları 
ve TDB Genel Başkanı Tarık İşmen 
de katıldı.

Törende İDO Başkanı Ali Gürlek, 
plansız artan fakülte sayısı ve öğrenci 
kontenjanlarının dişhekimliği mes-
leğini tehdit ettiğini belirterek, bu 
artışın dişhekimini işsizlik ve haksız 
rekabet sorunuyla karşı karşıya 
bırakacağının, topluma verilen ağız 
diş sağlığı hizmetlerinin niteliğini 
de olumsuz biçimde etkileyeceğinin 
altını çizdi.

Plaket töreni
Toplum Ağız Diş Sağlığı Haftası 
kapsamında meslek yaşamlarında 
25, 40, 50 ve 60 yılını dolduran, 
438 dişhekimi için, Cemal Reşit Rey 
Konser Salonu’nda Geleneksel Plaket 
Töreni düzenlendi.

Futbol Turnuvası
Oda’nın yine Hafta etkinlikleri kap-
samında düzenlediği futbol turnuva-
sı da 12 Kasım’da Kadıköy Belediyesi 
Kalamış Spor Tesisleri’nde yapıldı. 
Çeşitli dişhekimliği fakültelerinin ve 
İDO’nun futbol takımlarının katıldığı 
turnuvada şampiyon Marmara Üni-
versitesi Dişhekimliği Fakültesi oldu.

Fakülte ziyaretleri 
İDO Başkanı Ali Gürlek ve Say-
man Özgür Tutucu, Kent Ü.D.F. 
Dekanı Prof.Dr. Elif Oktay Sepet 
ve Biruni Ü.D.F. Dekanı Prof.Dr. 
Naime Bilinç Bulucu’yu, 12 Kasım 
Cuma günü ise Bahçeşehir Ü.D.F. 
Dekanı Prof.Dr. Selçuk Basa’yı 

ziyaret etti. Ziyarette, Dekan Yardım-
cısı Doç.Dr.Emir Yüzbaşıoğlu da 
yer aldı. Oda Başkanı Ali Gürlek ve 
Yönetim kurulu üyeleri Aydın, Kent, 
Biruni, Bahçeşehir ve Atlas üniversi-
telerinin dişhekimliği fakültelerinin 
düzenlediği önlük giydirme törenle-
rine de katıldılar.

Yüz yüze ve online eğitimler 
İDO yüz yüze eğitimlerinin ikincisin-
de 10 Kasım’da Dr. Dilara Şeyma 
Alpkılıç ‘Dijital ve Analog Ölçü Yön-
temleri’ başlıklı bir kurs verdi. 

3 Kasım’da Dr. Dilara Şeyma 
Alpkılıç’ın ‘Protetik Tedavilerde 
Dijitalleşme’, 17 Kasım’da Doç.
Dr. Nilüfer Bölükbaşı Balcıoğ-
lu’nun ‘Temel Oral İmplantoloji’, 1 
Aralık’ta Prof.Dr. Özgür Önder 
Kuşçu’nun ‘Çocuklarda Davranış 
Yönlendirme Yöntemleri’ ve 8 Ara-
lık’ta Doç.Dr. Yelda Kasımoğlu 
Eldem’in ‘Pedodontide Travma’ 
başlıklı eğitimleri ise online gerçek-
leştirildi. 

‘Dişimiz Gücümüz’ İstanbul sokaklarında

İDO Başkanı Ali Gürlek ve Sayman Özgür Tutucu’nun 
Kent Ü.D.F. Dekanı Prof.Dr. Elif Oktay Sepet’i ziyare-
tinde, Başhekim Prof.Dr. Hakkı Tanyeri ve Pedodonti 
Anabilim Dalı Başkanı Prof.Dr. Gamze Aren de ev 
sahibi olarak yer aldılar (üstte). Hafta kutlamaları her 
yıl olduğu gibi Taksim Atatürk Anıtı’nda başladı.
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Esthetics

Efficient Esthetics 
Birlikte daha da iyi

Dr Ali Haydar Özoğlu, 2013 
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Final

Tetric® N-Ceram ile restore edilmiş kırık anterior dişler

zaman tasarrufu1
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Bond

Etkili VivaPen® ile Tetric® N-Bond
Universal'ın direkt ağız içinde uygulanabilir

Tetric® N-Line – tüm çürükler için
verimli çözüm
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Direkt restoratif prosedürler 

için en uygun şekilde 
uyumlandırılmış ürünler, 

yüksek kaliteli estetik 
restorasyonlarla elde 

edilebilecek verimliliği artırır.

Efficient
Esthetics
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Izolasyon

OptraGate®, ile etkili
izolasyon
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Modelaj

Yapışma yan padleri sayesinde OptraSculpt® ile
zaman kazandıran şekillendirme
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Polimerizasyon

Bluephase® ile polimerizasyon 

cihazları ile güvenilir ve hızlı 

ışıklama

6 
Cila

OptraGloss® ile tek
adımda yüksek 

parlaklıkta cila
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Bilimsel etkinlikler 
Prof.Dr. Atila Ertan’ın ‘Porselen 
Laminate Veneerler’ ve Doç.Dr. 
Özkan Özgül’ün ‘İmplant Cerrahi-
sinde Lokal ve Sistemik Zorluklar, 
Çözüm Alternatifleri’ başlıklı sunu-
mu, meslektaşlarımızın yoğun ilgi ve 
katılımıyla gerçekleştirilmeye devam 
ediyor.

Ankara Dişhekimleri Odası’nın 5. 
Öğrenci Sempozyumu da yoğun ilgi 
ve katılımla gerçekleştirildi. 

Toplum Ağız Diş Sağlığı Haftası
Ankara Dişhekimleri Odası Toplum 
Ağız Diş Sağlığı Haftası etkinlikleri 
kapsamında Ankara Büyükşehir 
Belediyesi kreş ve gündüz bakımev-
lerinde okul öncesi çocuklara ağız ve 
diş sağlığı, eğitimi verdi.

Stantlar
Ankara Büyükşehir Belediyesi’yle 
birlikte Ankara’nın belirli noktaların-
da kurulan stantlarda ADO Öğrenci 
Komisyonu, Ankaralılara ağız diş 
sağlığıyla ve koruyucu/önleyici 
uygulamalarla ilgili bilgilendirmeler 
yaptı. 

Yine Ankara Büyükşehir Belediyesi 
ile birlikte hazırlanan toplum ağız 
diş sağlığı bilgilendirme görselleri 
Ankara’da tüm raylı sistem istasyon-
larında, trenlerdeki led ekranlarda ve 
kent ekranlarında yayımlandı.

Sağlık Bakanlığı Ağız ve Diş Sağlığı 
Dairesi Başkanı Emre Korkut da 
Toplum Ağız Diş Sağlığı Haftası 
etkinlikleri kapsamında Ankara’da 
ağız diş sağlığıyla ilgili bilgilendirme 
yapan ADO Öğrenci Kolu’nu Kızılay 
standında ziyaret etti.

#BeyazYürüyüş
23 Kasım’da #EmekBizimSözBizim 
diyerek İstanbul’dan yola çıkan Türk 
Tabipleri Birliği ekibi 27 Kasım’da 
#BeyazYürüyüş’ü tamamlayarak 
Ankara’ya ulaştı. Tüm illerden gelen 
emek meslek örgütleri, demokratik 
kitle örgütleri ve sağlık emekçileriyle 
birlikte Ankara Dişhekimleri Odası 
da yürüyüşçülerin karşılanmasında 
yer aldı.
Beyaz Yürüyüş kolu, TTB önünde 
pankartlarla, balonlarla, şarkılarla 
ve sloganlarla coşkulu bir şekilde 
karşılandı. TTB Merkez Konseyi 
Başkanı Prof.Dr. Şebnem Korur Fin-

cancı’nın basın açıklamasını okuma-
sının ardından kitle Beyaz Forum’un 
düzenleneceği Yılmaz Güney Kültür 
Merkezi’ne yürüyüşe geçti. 

Plaket töreni
ADO, 22 Kasım Dişhekimliği Günü 
ve Toplum Ağız Diş Sağlığı Haftası 
dolayısıyla üyeleriyle bir araya geldi-
ği geleneksel plaket törenini Çankaya 
Belediyesi Zübeyde Hanım Sosyal 
Tesisleri’nde gerçekleştirdi.

ADO basketbol takımı da CBL 
Ankara Kurumlararası Basketbol 
Ligi’nde mücadelesini B grubunda 
lider olarak sürdürüyor.

Ankara’da hafta etkinlikleri

ADO Öğrenci Kolu’nun Kızılay’daki standını Sağlık Bakanlığı Ağız 
ve Diş Sağlığı Dairesi Başkanı Emre Korkut da ziyaret etti (üstte).
ADO’nun 5. Öğrenci Sempozyumu 14 Kasım’da gerçekleştirildi.

İstanbul’dan yola çıkan Türk Tabipleri Birliği ekibi 27 Kasım’da #BeyazYürüyüş’ü tamamlayarak 
Ankara’ya ulaştı. Ankara Dişhekimleri Odası da yürüyüşçülerin karşılanmasında yer aldı.
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Ç anakkale Dişhekimleri Odası 
Toplum Ağız Diş Sağlığı Haf-
tası etkinliklerini 22 Kasım’da 

meslektaşlarımızın katılımıyla Ata-
türk anıtına çelenk koyarak başlattı.

Etkinlikler kapsamında, yılın son 
mesleki buluşması olan 31. Bilimsel 
Sempozyumu, 20 - 21 Kasım 2021 
tarihlerinde Kolin Otel’de yapıldı.

Sempozyum, Oda Başkanı Süley-
man Sami Doğangün’ün konuşma-
sıyla başladı. Meslektaşlarımızın 
yanı sıra Çanakkale Onsekiz Mart 
Üniversitesi Dişhekimliği Fakültesi 
öğrencilerinin de yoğun ilgi gös-
terdiği sempozyumda Hacettepe 
Ü.D.F.’nden Prof.Dr. Sevil Gür-
gan, İstanbul Ü.D.F.’nden Prof.Dr. 
Faruk Haznedaroğlu, Başkent 
Ü.D.F.’nden Prof.Dr. Ayça Arman 

Özçırpıcı, Başkent Ü.D.F.’nden 
Prof.Dr. Resmiye Ebru Tirali, 
Çanakkale Onsekiz Mart Ü.D.F.’n-

den Prof.Dr. Mustafa Tunalı, 
Prof. Dr. Mustafa Kemal Ünsal, 
İstanbul Ü.D.F.’nden Doç.Dr. Kı-
vanç Bektaş Kayhan, Çanakkale 
Onsekiz Mart Ü.D.F.’nden Doç.Dr. 
Hakan Eren ve Gökhan Bayram 
çeşitli başlıklardaki konuşmalarıyla 
katkı sundular. 

20 Kasım akşamı Kolin Otel’de 
düzenlenen gala yemeğinde mes-
lekte 50. yılını dolduran E. Levent 
Bingöl ile 25. yıllarını dolduran 
Cengizhan Çakmak, Alper Köse, 
Dr. Özgür Zileli Uygun, Hüseyin 
Aras ve Çağlar Gürbüz’e plaketle-
ri sunuldu.

‘Dişimiz Gücümüz’ kampanyasının 
afişleri de Çanakkale merkez ve ilçe-
lerinde otobüs durakları ve reklam 
panolarına asıldı.

Çanakkale’de başarılı Sempozyum

T oplum ağız diş sağlığı haftası 
kapsamında Eskisehir Diş-

hekimleri Odası’nın düzenlediği 
bilimsel toplantı meslektaşlarımızın 
yoğun katılımıyla gerçekleşti. 

Oda Başkan Vekili Cenk Ataç’ın 
konuşmasıyla başlayan toplantı 
Eskişehir Osmangazi Üniversitesi 
Dishekimliği Fakültesi öğretim üyesi 
Dr. Hatice Tepe’nin ‘İzolasyondan 
Bitime Anterior Kompozit Restoras-
yonlar’ sunumuyla devam etti. 

ESOGU Dishekimligi Fakültesi 
Dekanı Prof.Dr. Batucan Yaman 
Türkiye’de bilimsel dişhekimliğinin 
113. yılında Eskişehir Dişhekimleri 

Odası’nın düzenlediği bu etkinliğin 
bir parçası olmaktan mutlu oldukla-

rını ve bu işbirliğinin devam ettiril-
mesi gerektiğini ifade etti.

Eskişehir’de Oda-Fakülte işbirliği

Eskisehir Dişhekimleri Odası’nın düzenlediği bilimsel toplantının konuşmacısı  Eskişehir Osmanga-
zi Üniversitesi Dishekimliği Fakültesi öğretim üyesi Dr. Hatice Tepe’ydi.

Çanakkale Belediyesi’yle birlikte hazırlanan 
dişhekimlerine teşekkür afişleri de  ‘Dişimiz 
Gücümüz’ afişleriyle birlikte Çanakkale’nin her 
tarafında billboard ve duraklara asıldı.
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Antalya Dişhekimleri Odası Top-
lum Ağız Diş Sağlığı Komisyonu 

4 Kasım’da Limon Ağacı Özel Eğitim 
ve Rehabilitasyon Merkezi’nde ağız 
diş sağlığı eğitimi vererek ve engelli 
öğrencilerin ağız taramalarını yaptı.

Oda Yönetim Kurulu ve üye mes-
lektaşlarımız 10 Kasım’da Atatürk 
anıtında buluşarak çelenk koyup 
saygı duruşunda bulundu.

Antalya Dişhekimleri Odası Top-
lum Ağız Diş Sağlığı Haftası vesile-
siyle 20 Kasım’da Akra Barut Otel’de 
bir bilimsel etkinlik düzenledi. Prof.
Dr. Baybora Kayahan, Prof.Dr. 
Esra Can, Dr. Haşmet Gökdeniz 
ve Prof.Dr. Banu Karayazgan’ın 
katıldığı tek günlük bilimsel progra-

mın açılış konuşmasını Oda Başkanı 
Gassan Yücel yaptı.

 22 Kasım Dişhekimliği Günü’nde 
de Oda yöneticileri ve meslektaşları-
mız Atatürk anıtında saygı duruşun-
da bulundu.

Antalya Anadolu Lisesi’nin düzen-
lediği kariyer günlerine Oda Genel 
Sekreteri Dr. Gökhan Yıldırım 
ve Dr. Gözde Yıldırım katılarak 
dişhekimliği mesleğine dair bilgileri-
ni öğrencilerle paylaştı.

T ekirdağ Dişhekimleri Oda-
sı’nın düzenlediği 7. Trakya 
Güz Sempozyumu 26-28 Ka-

sım 2021 tarihlerinde Tekirdağ DES 
Otelde gerçekleştirildi. Dişhekimliği 
sektörünün önde gelen birçok firma-
sının sponsor olarak desteklediği ve 
SDE Yüksek Kurulu tarafından 20 
puanla kredilendirilen sempozyu-
ma ilgi ve katılım beklenildiği gibi 
yüksekti. 

Sempozyumun açılışına Tekirdağ 
Büyükşehir Belediye Başkanı Kadir 
Albayrak, TDB Genel Başkanı 
Tarık İşmen, TDB Genel Başkan 
Vekili Hasan Yaman, TDB Genel 
Saymanı Tolga Kutal, Tekirdağ 
Eczacı Odası Başkanı Tolga Çetin-
kaya, Çanakkale Dişhekimleri Odası 
Başkanı Süleyman Sami Doğan-
gün ve İstanbul Dişhekimleri Odası 
Delegesi Yaşar Baytak da katıldı. 

Sempozyuma konuşmacı olarak 
Prof.Dr. Baybora Kayahan 
“A’dan Z’ye Döner Aletler”, Prof.
Dr. Selim Pamuk ‘İmplantüstü 
Protez Uygulamaları’, Prof.Dr. 
Ceyda Özçakır Tomruk ‘Osseo-
integrasyonda Sistemik İlaç Kullanı-

mı’, Dr. Haşmet Gökdeniz ‘Sinüs 
Lifting Cerrahisi’, Yrd.Doç.Dr. 
Sinan Horasan ‘Dental Volümet-
rik Tomografi’, Prof.Dr. Hande 
Şar Sancaklı ‘Posterior Adeziv 
Restorasyonlar’, Prof.Dr. Korkud 
Demirel ‘Bir Dişin Ağızda Kalaca-
ğına Periodontal Açıdan Nasıl Karar 

Verilir?’ ve Yrd.Doç.Dr. Tolga 
Şitilci ‘Dişhekimliğinde Acil Mü-
dahale’ başlıklı sunumları yaptılar. 
Prof.Dr. Baybora Kayahan ayrıca bir 
endodonti kursu da verdi. 

Katılımın yüksek olduğu Sempoz-
yum iki yıl aranın ardından meslek-
taşlarımızın beğenisini kazandı.

Antalya’da engellilere yönelik çalışmalar

7. Trakya Güz Sempozyumu 
Tekirdağ’da yapıldı

Oda’nın 20 Kasım’da düzenlediği bilimsel sempozyumun konuşmacılarından biri de Dr. Haşmet 
Gökdeniz’di (solda). Odanın Toplum Ağız Diş Sağlığı Komisyonu üyeleri Özel Eğitim ve Rehabilitas-
yon Merkezi’nde engelli çocuklara ağız diş sağlığı eğitimi verdi.

Tekirdağ Dişhekimleri Odası’nın 26-28 Kasım 
düzenlediği 7. Trakya Güz Sempozyumu’na 
katılım yoğundu. Sempozyum açılışında Oda 
Başkanı Erkan Yarapsan da bir konuşma 
yaptı.



Her zaman doğru rengi yakalayın: Mükemmel renk uyumu özelliği sayesinde 
restorasyonlarınızda posterior bölgede bile doğal görünüm yakalama imkanı sunar.

Etkili kullanım: Yenilenen Charisma formülü sayesinde kolay cilalamayı mümkün kılarak 
uzun süreli ve yüksek parlaklıkta restorasyonlara erişmenizi sağlar.

Uzun ömürlü restorasyon: Patentli TCD matriksi, seconder çürükler ve kırık oluşum riskini 
azaltmak için gerekli olan yüksek direnç ve düşük büzülmeyi kombine eder.

Charisma Diamond ONE
Tüm restorasyonlarınız için tek çözüm!

Kulzer Turkey Diş Sağlığı Ürünleri Ltd. Şti.
Barbaros Mahallesi Al Zambak Sokak No:2 Varyap Meridian Grand Tower A Blok D:128 34746 Ataşehir/ İstanbul TÜRKİYE
Telefon: + 90 (216) 688 21 11  •  e-mail: info-turkey@kulzer-dental  •  www.kulzer-turkey.com
Distribütörlerimiz: İstanbul: Çapa Dental + 90 (212) 621 51 68 Ankara Merkez Diş: + 90 (312) 430 1976
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kulzer-turkey.com/charisma-diamond-topaz-one

http://kulzer-turkey.com/charisma-diamond-topaz-one
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Çukurova Ü.D.F. önlük giyme 
töreni 
Çukurova Üniversitesi Dişhekim-
liği Fakültesi 2021-2022 Eğitim ve 
Öğretim Yılı birinci sınıf öğrencileri, 
ülkemizde bilimsel dişhekimliğinin 
kuruluşunun 113. yıldönümünde 
önlüklerini giydi. Beyaz önlüğün 
insanlığa hizmet etme değerinin bir 
sembolü olduğunu belirten Rektör 
Prof.Dr. Meryem Tuncel, “Bu ön-
lüğü giyerek Dişhekimi olmaya adım 
attığınız bugünde itibaren taşıdığınız 
şevk ve heyecanı hiçbir zaman kay-
betmeyin” dedi.

Mithat Özsan Amfisi’nde eğiti-
me yeni başlayan 105 öğrenci için 
düzenlenen önlük giyme törenine 
Dişhekimliği Fakültesi Dekanı Prof.
Dr. Oğuz Yoldaş ve Adana Dişhe-
kimleri Odası Başkanı Fatih Güler 
de katıldı. Güler burada yaptığı 
konuşmada beyaz önlüğün hem bir 
geleneği hem de gerekliliği temsil 
ettiğini ifade etti. Üniversite eğitimi-
nin yalnızca mesleki eğitim olmadı-
ğını, aynı zamanda entelektüel insan 
yetiştirmeyi hedeflediğini vurgu-
layan Güler, öğrencilere çok kitap 
okumalarını ve şehirdeki sanatsal 
aktiviteleri mümkün olduğunca takip 
etmelerini önerdi. 

Oda Başkanı Güler: Görmezden 
gelinen dişhekimliği 113 yıldır var
22 Kasım Dişhekimliği Günü’nde 
Atatürk anıtına çelenk konulma-
sıyla başlayan Toplum Ağız Diş 
Sağlığı Haftası kutlamalarına Adana 
Dişhekimleri Odası Yönetim Kurulu 
üyelerinin yanı sıra TDB Genel Baş-
kan Vekili Hasan Yaman, Çukuro-
va Ü.D.F. Dekanı Prof.Dr. Oğuz 
Yoldaş ile kamu ve özelde çalışan 
dişhekimleri katıldı. 

Sağlık Bakanı Fahrettin Koca’nın 
twitter hesabından paylaştığı klip’te 
dişhekimlerine yer vermemesini kay-
gıyla karşıladıklarını söyleyen Oda 
Başkanı Fatih Güler, “103 dişhekim-
liği fakültesinde, Sağlık Bakanlığı’na 
bağlı 131 ADSM’de, 29 diş hastane-
sinde ve özel polikliniklerde olmak 
üzere ağız ve diş sağlığı için mücade-

le eden 44 bin civarında dişhekimi 
olarak bizler varız! Yok sayılmak 
endişe vericidir” dedi.

‘Dişhekimliğinin Dünü Bügünü’ 
sergisi
Adana Dişhekimler Odası, yine 
Toplum Ağız Diş Sağlığı Haftası et-
kinlikleri kapsamında İlter Uzel Tıp 
ve Dişhekimliği Müzesi’nde ‘Dişhe-
kimliğinin Dünü Bügünü’ başlıklı bir 
sergi düzenledi. 

Binanın müzeye dönüştürülme-
sine yardımcı olan Seyhan Belediye 
Başkanı Akif Kemal Akay’ın da ka-
tıldığı törende konuşan Oda Başkanı 
Fatih Güler, “Pandemi sürecinde bile 
ziyaretçisi eksik olmayan bu müzede 

en büyük emek Prof.Dr. İlter Uzel 
hocamızındır” diyerek kendisine 
teşekkür etti. 

Meslekte 50 yılını dolduran diş-
hekimlerine şükran plaketlerinin 
sunulmasının ardından Prof.Dr. 
İlter Uzel de konuşmasında “Ben 
dişhekimliği mesleği nasıl başladı ve 
süregeldi ‘evolution/evrim’ gözüyle 
baktım. Dişhekimliği kimliği taşıyan 
bu müze benim ve meslektaşlarım 
için çok anlamlı. Müze de yaklaşık 3 
binin üzerinde kitap ve 7 bin kadar 
eser bulunuyor. Türkiye’nin ilk ve 
şimdilik tek Dişhekimliği Müzesidir. 
Başta oda başkanımız Fatih Güler 
olmak üzere emeği geçen herkese 
teşekkür ediyorum” dedi.

‘Dişhekimliğinin Dünü Bügünü’ Adana’da 

Çukurova Üniversitesi Dişhekimliği Fakültesi’ne bu yıl başlayan 105 öğrenci ülkemizde bilimsel 
dişhekimliğinin kuruluşunun 113. yıldönümünde önlüklerini giydi. 

Adana Dişhekimler Odası’nın ‘Dişhe-
kimliğinin Dünü Bügünü’ başlıklı sergisi 
İlter Uzel Tıp ve Dişhekimliği Müzesi’nde 
düzenlendi.

22 Kasım’da Atatürk anıtında yapılan 
törene TDB Genel Başkan Vekili Hasan 
Yaman da katıldı. 

u

u
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Pandeminin gölgesinde geçen 
uzun bir sürecin ardından 
Denizli Dişhekimleri Odası 

Toplum Ağız ve Diş Sağlığı Haftası 
çalışmalarıyla meslektaşlarımızla 
buluştu.

Odaya yeni katılan dişhekimleriyle 
tanışmak ve eski-yeni üyeler arasın-
daki diyaloğu geliştirmek amacıyla  
bir kahvaltı organizasyonu düzenlen-
di. Yerel basının da katıldığı organi-
zasyonda toplumu ağız ve diş sağlığı 
hakkında bilgilendirmenin önemi, 
TDB ve Oda faaliyetleri, mevcut ça-
lışma koşullarıyla ilgili olarak basınla 
sohbet imkanı da bulundu.

Protokol ziyaretleri
Oda Başkanı Mehmet Eskicioğlu ve 
Yönetim Kurulu üyelerinden oluşan 
Oda heyeti Denizli Valisi Ali Fuat 
Atik ve Denizli Büyükşehir Beledi-
ye Başkanı Osman Zolan’ı ziyaret 
ederek Oda’nın çalışmaları hakkında 
bilgi verdi. Özelde, kamuda ve filyas-
yon sahalarında çalışan meslektaşla-
rımızın karşılaştığı güçlükler iletildi. 
Toplum Ağız Diş Sağlığı Haftası 
boyunca toplumda farkındalık oluş-
turmak için bilboard ve elektronik 
ekran ilanları için destek talep edildi. 
Olumlu değerlendirme sonucu ken-
tin yoğunluğu yüksek bölgelerinde 
hafta boyunca ilanların yayımlanma-
sı sağlandı.

Termodental 2021
Yine Hafta etkinlikleri kapsamında 

Termodental 2021 toplantısı hayata 
geçirildi. 20 Kasım’da Pamukkale 
Doğa Otel’de düzenlenen etkinliğin 
bilimsel programında Prof.Dr. 
Haluk Barış Kara ‘İmplant Üstü 
Protezlerde Planlama’, Doç.Dr. 
Nejat Nizam ‘Sert Doku Yetersiz-
liğinde Pratik İmplantoloji’ ve Dr. 
Gülay Özdoğan ‘Dişhekimliğinde 
Reklama Meslek Etiği ve Yasalar 
Açısından Yaklaşım’ başlıklı sunum-
larını yaptılar. Meslektaşlarımız, 
bilimsel programın yanında sponsor 
firmaların yer aldığı sergi alanında 
gezip alışveriş yapma imkanı da 
yakaladılar.

Denizli Tabip Odası ve Denizli 
Eczacılar Odası başkanlarının da ka-
tıldığı gala gecesinde eğlencenin yanı 
sıra meslekte 15, 20, 25, 30, 35, 40, 
45 yıllarını doldurmuş meslektaşları-
mıza birer anı plaketi sunuldu. Genç 

meslektaşlarımızı temsilen geçen 
yıl ilk mezunlarını veren Pamukkale 
Üniversitesi Dişhekimliği Fakülte-
si’nden mezun olan iki meslektaşı-
mız etkinliğe katıldı.

Denizli Dişhekimleri Odası yö-
neticileri Pamukkale Üniversitesi 
Dişhekimliği Fakültesi öğrencilerinin 
hazırladığı “Dişhekimliği” gecesine 
de katılarak öğrencilerle birlikte 
oldular. 

22 Kasım Dişhekimliği Günü’nde 
de Atatürk anıtına çelenk konuldu 
ve  basın açıklaması okundu. Oda 
Başkanı Mehmet Eskicioğlu burada 
yaptığı konuşmada kamuda ve özel-
de çalışan dişhekimlerinin sorunla-
rına değindikten sonra kontrolsüzce 
açılan dişhekimliği fakültelerinin ve 
katlanarak artan kontenjanların ağız 
diş sağlığında yaratacağı problemle-
re de dikkat çekti. 

Denizli’de iki yıl aradan sonra
Termodental 2021 heyecanı

İki yılın ardından yapılan Termodental 2021 etkinliğine meslektaşlarımız büyük ilgi gösterdi.

Denizli Dişhekimleri Odası heyeti dişhekimlerinin sorunları hakkında bilgi vermek ve Toplum Ağız Diş Sağlığı Haftası etkinliklerine desteklerini iste-
mek üzere Vali Ali Fuat Atik’i ziyaret etti (solda). Oda Yönetim Kurulu ve meslektaşlarımız 22 Kasım’da Atatürk anıtında buluştu.



Samsun Dişhekimleri Odası 
Türkiye’de bilimsel dişhekim-
liğinin 113. yılını kutlamak için 

20 Kasım’da bir bilimsel program 
düzenledi. Uzun zaman sonra yüz 
yüze gerçekleştirilen etkinlik Ondo-
kuz Mayıs Üniversitesi Dişhekimliği 
Fakültesi’yle birlikte gerçekleştirildi. 
Bilimsel program ilk defa bir salonda 
öğrenciler, bir salonda dişhekimleri 
olacak şekilde yapıldı. 

Açılış konuşmasını Oda Başkanı 
Alper Dilek ve Ondokuz Mayıs 
Üniversitesi Dişhekimliği Fakültesi 
Dekan Vekili Prof.Dr. Nilüfer 
Özkan yaparken mesleğimizin 
geldiği durum, öğrencilerin yaşadık-
ları ve pandemi sonrası dişhekimliği 
konuşuldu.

Bilimsel program iki ayrı salonda 
başladı ve gün boyu devam etti. 
Program kapsamında Prof.

Dr.Erdem Kılıç, 

Dr. Onur Öztürk, Dr. Serhat 
Köken, Prof.Dr. Emre Nagaş, 
Prof.Dr. Bora Özden, Prof.Dr. 
Şafak Külünk sunumlarını yaptı-
lar.

Bilimsel program sonrası düzen-
lenen kokteylde bu yıl meslekte 25, 
40 ve 60 yılını dolduran dişhekimle-
rine plaketleri sunuldu. Geçtiğimiz 
yıl pandemi nedeniyle alamayan 
meslektaşlarımıza da palaketleri 
sunuldu. 

Sponsor firmalara sunulan plaket-
lerin ardından hediye çekilişi yapıldı. 
Hediyelerin sahiplerini bulmasının 
ardından uzun bir aradan sonra ka-
labalık bir katılımla organize edilen 
etkinlik sonlanmış oldu.

22 Kasım günü Oda Yönetim 
Kurulu üyeleri ve meslektaşlarımız 
Atatürk anıtına çelenk koyup saygı 
duruşunda bulundu. Samsun Tabip 
Odası, Samsun Eczacılar Odası, 
Ondokuz Mayıs Üniversitesi Dişhe-

kimliği Fakültesi de törende 
yerini aldı.
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Edirne Dişhekimleri Odası Toplum 
Ağız Diş Sağlığı Haftası etkinlik-

lerini 22 Kasım’da Atatürk Anıtında 
düzenlenen törenle başlattı. Oda 
üyelerinin dışında İl Sağlık Müdürlü-
ğü temsilcilerinin de katıldığı törende 
Oda Başkanı Ahmet Haluk Çaylı bir 
basın açıklaması yaptı.

Törenin ardından düzenlenen kah-
valtıda Meslekte 25, 40 ve 50. yılını 
dolduran meslektaşlarımıza plaketleri 
sunuldu. Hafta kapsamında Edirne’de 
bulunan reklam panolarına ağız diş 
sağlığı ile ilgili bilgilendirme afişleri 
asıldı. 

Samsun’da yüzyüze bilimsel etkinlik

Edirne’de Hafta etkinlikleri





İki yıllık pandemi arasından sonra TDB 26. Uluslararası Dişhekimliği Kongresi 8-11 Eylül 2022 tarihlerinde, 
en son bıraktığımız yerde, İstanbul’da yapılacak. Kongre organizasyonunu üstlenen İstanbul Dişhekimleri 
Odası Başkanı Ali Gürlek'ten Kongreye ilişkin ön bilgileri aldık. Gürlek, pandeminin ve ekonomik krizin 
geride bırakıldığı bir dönemin başlangıcı olması umuduyla tüm meslektaşlarımızı İstanbul'a davet ediyor.
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Öncelikle hayırlı olsun ve kolay gelsin 
diyoruz. Kongre tarihi ve yeriyle ilgili karar 
verilirken hangi faktörler göz önünde 
bulunduruldu?
Teşekkür ederim. TDB Kongresi üç yıl aradan 
sonra 8-11 Eylül 2022 tarihlerinde İstanbul’da 
yapılacak. Bildiğiniz gibi 26. Uluslararası Diş-
hekimliği Kongresi normal koşullarda 2020 
Eylül'ünde Diyarbakır’da yapılacaktı. Pandemi 
nedeniyle iki kez ertelendikten sonra pande-
minin etkileri devam ettiği için 2021 yılında 
Kongre'nin yapılmaması kararı verildi. 

TDB ve Diyarbakır Dişhekimleri Odası ara-
sında yapılan görüşmelerde Diyarbakır odası 
2022 yılı için Kongre yapmaktan vazgeçti. 
Daha sonra TDB Merkez Yönetim Kurulu 
Kongre'nin 2022 yılında İstanbul’da yapılma-
sına karar verdi. Bu kararın verilmesinde pandemi 
koşullarının getirdiği birtakım zorlukların yanı sıra 

İstanbul Dişhekimleri Odası'nın yaptığı başarılı 
kongrelerin de büyük etkisi olduğunu düşünüyo-
rum.

Bir tatlı huzur almaya,

TDB 
26. 
Uluslararası 
Dişhekimliği 
Kongresi 
8-11 Eylül 2022'de
İstanbul'da

kongre 2022

➔

İstanbul'a
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Pandeminin gerileyeceğini öngörsek bile Kongre 
sırasında bazı ek önlemler alınması kaçınılmaz 
herhalde. Nasıl bir planlama düşünüyorsunuz? 
Hibrid bir Kongre düşüncesi de var mı?
Kongre tarihinde pandeminin başlamasının üzerin-
den 2,5 yıl geçmiş olacak. Bu sürede pandeminin 
sönümlenmiş olmasını umut ediyoruz. Şu an için 
yüz yüze yapmayı umut ederek çalışmaya 
başladık. Ancak o dönemde bir pandemi 
atağı olması durumunda Kongrenin sahibi 
TDB ile birlikte farklı organizasyonlara da 
gidebiliriz. Hibrit ya da tamamen online 
olmasını şimdilik düşünmek istemiyoruz.

Organizasyon Komitesi oluşturuldu 
mu? Geçen seferki gibi genç ağırlıklı bir 
kadro mu oluşturdunuz?
TDB Merkez Yönetim Kurulu Kongreyi 
İstanbul'da yapma kararını 10-11 Ka-
sım'daki toplantısında aldı. Çok yeni yani. 
Henüz organizasyon komitemizi oluştur-
madık. Öncelikle Kongre Organizasyon 
Komitesi Genel Sekreterini belirleyeceğiz. 
Komite başkanları ve üyelerinin genç 
meslektaşlarımızdan oluşturulmasını 
planladığımızı söyleyebilirim.

Kongre giderlerinin başta mekan olmak üzere 
dövize endeksli olduğunu biliyoruz. Bu döviz krizi 
Kongreye ilişkin mali bir projeksiyon yapmayı 
zorlaştırmıyor mu?
İstanbul Dişhekimleri Odası olarak bir kongreyi 
yaparken sonraki iki üç yılın uygun tarihlerini de 
rezerve ederiz. Aynı şekilde; geçmiş yıllardan beri 
6-11 Eylül haftası için İstanbul Kongre Merkezi’nde 
(İCC) rezervasyonumuz vardı. 

TDB, odamıza kongre yapma görevi verdiğinde; 
hemen İCC ile görüştük, tüm döviz artışına rağmen, 
Aralık ayında peşin ödemeyi kabul ederek kongre 
merkezini 2019 fiyatıyla alabildik. Ancak sadece 
kongre merkeziyle bitmiyor harcamalar... Teknik 

destek, yeme-içme hizmetleri gibi Avro ve Dolar 
üzerinden almak zorunda olduğumuz hizmetler var. 
Onlarla ilgili de, standardımızın altına düşmeden 
en iyi hizmeti en ucuza almak için pazarlıklarımı-
zı yapacağız. Hizmetler dövizle alınmak zorunda 
olduğundan her geçen gün işimizin zorlaştığının 
farkındayız...

Son yıllarda kongre katılım bedelleri 
çok aşağıya çekilmişti. Bu yıl yine 
benzer bir yaklaşım mı olacak?
Kongre bedelleriyle ilgili konuşmak 
için henüz erken. Öncelikle stant satışı 
ve sponsorluk gelirlerinin belirlenmesi 
gerekir ki katılımcı ücretini belirleyelim. 
Niyetimiz tabii ki en düşük bedelle en iyi 
kongreyi sunmak. Ancak giderlerimizin 
buna ne kadar izin vereceğini önümüzde-
ki ekonomik durum belirleyecek.

Fuar organizasyonu nasıl gidiyor? Fuar 
Kongreden sonra bir gün daha sürecek 
mi yine? 
Evet, Expodental fuarımız 8-11 Eylül 
2022 tarihlerinde yapılacak. Yani bilim-

sel programın bitiminden sonraki Pazar günü de 
açık olacak. Fuar için ilgili firmalarla ve sponsor-
larla görüşmeleri ve stant satışlarını Ocak ayında 
yapmayı planlıyoruz. 

Kongre organizasyon firmasını belirlemek üzere 
altı firmaya çağrı mektubu gönderdik. Dört fir-
ma teklif verdi. Firmaların sunumlarını dinledik. 
Yönetim Kurulu olarak bu teklifleri değerlendirerek  
Kongre organizasyon firmasına karar vereceğiz.

Türkiye'nin her tarafından, hatta koşullar uygun 
olursa tüm dünyadan meslektaşlarımızla Eylül 
ayında İstanbul'da buluşmak istiyoruz. Son iki yıl 
her anlamda keyfimizi çok kaçırdı. Morallerimizi 
yerine getirmek; yeni, umutlu, sağlıklı bir başlangıç 
yapmak için Kongre'nin güzel bir vesile olacağını 
düşünüyorum.

'Kongre tarihinde 
pandeminin 

başlamasının 
üzerinden 2,5 yıl 

geçmiş olacak. Bu 
sürede pandeminin 

sönümlenmiş olmasını 
umut ediyoruz. 

Kongrenin hibrit 
ya da tamamen 
online olmasını 

şimdilik düşünmek 
istemiyoruz. 

Eylül 2019'da İstanbul Kongre Merkezi'nde yapılan TDB 25. Uluslararası Dişhekimliği Kongresi dişhekimliğinin pandemi öncesi son büyük buluşması 
olmuştu.
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Merhaba sevgili meslektaşlarım, 
Dişhekimliği mesleğini hak ettiği yere 
taşımak ve saygınlığını artırmak gaye-

siyle çıktığımız yolda ortak sorunlarımızı ortaya 
koymak adına bu yazıyı kaleme almak istedim.

Mesleki serüvenimiz tam da bin bir umutla 
kapısını araladığımız üniversitemizden mezuniyet 
diplomamızı aldığımız anda başlıyor. Sınav telaş-
larının yerini şimdi iş alanımızı belirleme kaygısı 
almakta. Uzmanlık hedefleyen ve yeterli puanı 
alan meslektaşlarımızın işi nispeten daha kolay 
olduğu söylenebilir. Aynı şekilde doktora başvuru-
su yapan arkadaşlarımızın da rotası net olacaktır. 
Peki ya diğerlerimiz?

 Şüphesiz tercihlerimize göre farklı rotalar çiz-
mek mümkün. Nasıl mı?

Mesleğe tanıdık tecrübeli bir meslektaşımızın 
yanında başlangıç yapabiliriz. 
Usta çırak ilişkisiyle kendimizi geliştirmek akıllıca 
olabilir. Bu durumda hayal kırıklığına uğrama 
riskini göze almak gerekecektir. Sadece nöbet 
ücretine dayalı bir ödeme ya da neredeyse asgari 
ücret seviyesinde bir maaş teklifiyle karşılaşırsanız 
şaşırmamalısınız. Yani emeğinizin sömürülme 
olasılığı çok yüksek; üzücü olan ise emeğinizin 
meslektaşınız  tarafından sömürülmek istenmesi. 
Tabii ki cümlelerimiz; bir genellemeye tabi olma-
yıp etik dışı davranan hekimleri hedef almakta.

Bir diş polikliniğine başvurmak da mümkün
Başvuralım başvurmasına ama bu durumda ilk 
sorgulanacak olan iş tecrübemiz. Yeni mezun 
birinin nasıl iş tecrübesi kazanacağı konusunda 
ise nedense kimsenin verecek bir cevabı olmuyor. 
Keşke tecrübe satın alınabilen bir referans olsa 
ya da tecrübemizi sorgulayan meslektaşlarımızın 
hafızası daha güçlü olabilse. Öyle ya onlar da aynı 
yoldan geçmiş olmalarına rağmen empati yapama-
dıklarına göre suçlu zayıf hafızaları değil midir?

Genç bir dişhekiminden 
daha genç dişhekimine öğütler

genç dişhekimleri

Dişhekimi, 
TDB Genç Dişhekimleri Komisyonu  üyesi

Sait Albayrak
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Meslektaşlarının etik olmayan muamelesinden 
kaçan genç dişhekimlerine kucak açan klinik 
sahibi teknisyenler oluyor.
Aslında teknisyenlerin yönetimindeki iş yerine 
görüşmeye gittiğinizde fragmanlar son derece 
ümitvar olacaktır. Bu noktada özellikle ücret ve 
çalışma saatleri konusunda şüpheci yaklaşmak ve 
tedbirli olmak faydalı olacaktır. Özellikle kliniğin 
yasal mevzuata uygunluk kriterlerini irdelemek 
gerekebilir. Tecrübelerime dayanarak kli-
niğin kapalı olduğu saatlerde gerçekten 
kapalı olduğunu teyit edin derim.

Diyelim ki mutabakata vardınız ve işe 
başladınız. Kırmızı halıyla ve çiçeklerle 
karşılanacağınızı düşünüyor iseniz yanıl-
dığınızı anlamanız inanın çok kısa süre-
cektir. İkinci el ünitler, özensiz eskimiş el 
aletleri, dişleri artık tutamayan davyeler, 
yarım litrelik pet su şişesi içerisinde 
hazırlanmış hipo gibi şaşkınlıkla karşı-
layacağınız onlarca olumsuzluk yanında 
hiç de ergonomik olmayan klinik dizaynı 
hayal kırıklığına uğratma garantilidir.

“Hocam ne istersen söyle biz sana 
temin ederiz” söylemleri mesleki anlamda 
suni motivasyon sağlar
Heveslenmekte acele etmeyin derim çünkü gerçek 
hiç de vaat edilen şekilde gerçekleşmeyecektir. 
Diyelim ki yeni bir cihaz istediniz ve hatta bir 
adım öteye gidip modelini ve rengi belirlediniz. 
Hemen ardından ikinci elini kullanırken siz bile 
nasıl ikna edildiğinize şaşıracak olabilirsiniz. Kli-
nik sahibi teknisyenini de suçlayamazsınız çünkü 
talep ettiğiniz cihaz çok pahalıdır, ödemesi hem 
işletmeyi yoracak hem de sizin ücretinize olum-
suz yansıyacaktır. Bu durumda işletme sahibiniz 
tamamen iyi niyetinden (!) en uygun fiyatlı ve “iş 
gören” cihazı size temin etme yoluna gidecektir. 
Tabii bu durumda endişelenecek ve sorun edi-
lecek bir yön yok. Tüm cihaz ve aletleri finanse 
eden, üstelik size müşteri temin eden iyi niyetli 
şahsa ne diyebilirsiniz ki? Tepki gösterecek ya 
da rest çekecek değilsiniz ya; unuttunuz mu siz 
genç ve tecrübesiz dişhekimisiniz. Bu arada 
iyimserlik gözlüğünüzün de son kullanma 
tarihi dolacak ve ilk göreceğiniz gerçek 
sömürüldüğünüz olacaktır. Hala 
daha gerçeklerle yüzleşeme-
diyseniz de endişe et-
meyin. Tüccar ağzıyla 
ikna edilen hastalar 
bir zaman sonra şikâ-
yetlerini bildirmekten 
çekinmeyeceklerdir. 
Nezaketinizden ötürü 
soramadığınız ve 
sorgulamadığınız tüm 

olumsuzluklar ortaya çıktığında yine aynı nezake-
tiniz sorumluluktan kurtulmanıza yeterli olmaya-
caktır.

“Bu benim hekimim” deme ukalalığının fitilini 
ateşleyen mesleki dayanışmanın eksikliğidir.
Emeğinizi bir başkasıyla paylaşıyorsunuz ve o bir 
başkası emeğinizi sömürürken üstüne bir de pat-
ronluk taslıyor. Yetmedi sizi tanıtırken göğsünü 

gere gere “Bu benim hekimim!” demeye 
çekinmiyor. Hadi buyurun buradan 
yakalım. O kadar sene oku çabala, prek-
liniklerde psikolojik buhranlardan geç, 
zorlu stajlarla baş et… Sonuç, bir teknis-
yenin patronluğu altında “onun hekimi 
(!)” olmuşsunuz.

Bir cesaret kendi kliniğinizi 
açmanız da mümkün
“Ben kimsenin hekimi olmam” sloganıyla 
yola çıkıp kendi kliniğinizi açabilirsiniz. 
Kimse size engel olmayacaktır. Bu yola 
çıkmadan önce kendinize:

“Mesleki anlamda kendimi geliştirebi-
lecek miyim?”

“Kliniği ayakta tutmama yetecek sayıda hasta 
bulmam mümkün mü?”

Sorularını sorup cevaplamanız yerinde olacaktır. 
Cevabınız olumlu ise küçük işletmenizin keyfini 
çıkarın derim. Kendi seçiminiz cihazlar ve aletler, 
esnek mesai saati, meslek etiğine ve mevzuatlara 
uygun şekilde çalışmanın verdiği gönül rahatlığı 
gibisi var mı? En önemlisi de emeğinizi kendiniz 
için sarf edecek olmanız. Bir süre gelir-gider, 

ödeme dengesini tutturmakta zorlansanız da 
sonrasında bu konuda da tecrübe kazanacağı-
nız şüphe götürmez. Öte yandan muhasebeci-
niz de bu konuda size yardımcı olacaktır.

Zor ve meşakkatli bir mesleğe 
talip oldunuz
Öznesi insan olan her meslek zordur. Konu 
insan sağlığı ise bu zorluk en üst seviyeye 
yükselir. Sizden şifa bekleyen hastalarını-
za en iyi hizmeti sunarken bir yandan da 
komplikasyonlar ve malpraktis ile müca-

dele etmeniz gerekecek. 
Yüksek düzeyde el, kol, zihin 

koordinasyonu ve fiziksel 
dayanıklılık gerektiren 

dişhekimliğini icra 
etmek yeterince zor. 
Ağır işçilik seviyesin-
de efor sarf ederken 
bir sanatçı hassa-
siyetiyle çalışmak 
insanüstü bir disiplin 
gerektirmekte. 

'Özellikle kliniğin 
yasal mevzuata 

uygunluk kriterlerini 
irdelemek gerekebilir. 

Tecrübelerime 
dayanarak kliniğin 

kapalı olduğu 
saatlerde gerçekten 

kapalı olduğunu teyit 
edin derim.'

➔
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Bu denli zor ve saygın meslek üyelerinin eme-
ğinin değersizleştirilmeye çalışılmasını yanlış ve 
haksız bulmaktayım. Aynı şekilde bu değersizleş-
tirilme çabasına fikri ve vicdanı hür meslektaşları-
mın boyun eğmeyeceği inancındayım.

Üniversite kontenjanları ve istihdam verilerinin 
tutarsızlığına bakarsak şu anki sayılardan çok daha 
kalabalık genç dişhekimi sahaya çıkacak gibi. Ben 
ve benim gibi genç dişhekimleri bu kalabalığın ön-
cüleriyiz ve daha da kalabalıklaşacağız bu gidişle. 

Genç dişhekimlerinin emek sömürüsüne, “Dur!” 
demek için yapabileceklerimiz var elbet.
Öncelikle bilgi ve tecrübelerimizi yeni meslektaş-
larımızla paylaşmalıyız. Sonrasında ise bu emek 
sömürülerine engel olmak için birbirimize kenet-
lenmemiz gerek. Biz engel olmazsak yeni 
nesil kalabalığı buna dur deme cesaretini 
bulamayacaktır. İş işten geçtikten sonra 
dur dediğimizde ise yeni kalabalık arasın-
da sesimiz cılızlaşacak ve bir zaman sonra 
hiç duyulmayacaktır.

Kıymetli meslektaşlarım,
Sayısız fedakârlıklarla ve disiplinli bir 

emekle ulaştığımız meslek onurumuzu 
korumak sorumluluğumuzdur. Henüz geç 
değilken elimizi taşın altına koymalıyız. 
Şikâyet eden olmaktan ziyade çözüm 
önerileri sunan ve çözümün bir parçası 
olan genç meslektaşlarımız mesleğimizin 

saygınlığını en üst seviyeye taşıyacaktır.
Genç dişhekimleri mesleğin geleceğine 

bakan aydınlık yüzüdür. O ışığı parla-
tacak olan ise genç-kıdemli tüm meslek 
mensuplarının bir olma bilinciyle hareket 
etmesidir.

Unutulmamalıdır ki şu an destekledi-
ğiniz genç dişhekimleri gelecekte sizin ve 
sevdiklerinizin tedavisini üstlenecek olan 
dişhekimleridir.

Daha güzel ve konforlu çalışma ortam-
larında “bir olma” bilinciyle buluşmak 
dileğiyle…

genç dişhekimleri

'Bu emek 
sömürülerine engel 

olmak için birbirimize 
kenetlenmemiz 
gerek. Biz engel 

olmazsak yeni nesil 
kalabalığı buna 

dur deme cesaretini 
bulamayacaktır.'

İş görüşmelerinde genç dişhekimlerinin canlarını en çok sıkan soruların başında 
tecrübe konusu geliyor.

Türk Dişhekimleri Birliği ve 
Dişhekimleri Odalarının 
Disiplin Yönetmeliğinde De-

ğişiklik Yapılmasına İlişkin Yönet-
melik, 26 Kasım 2021 tarihli Resmi 
Gazete’de yayımlanarak yürürlüğe 
girdi.

Cezayı mesul müdürün sırtına 
yıkma dönemi kapandı
Yönetmelikte yapılan düzenlemeyle 
özel sağlık kuruluşlarının kurumsal 
olarak işledikleri eylemlerde, söz 
konusu eylemlerin yapılmasına kat-
kıda bulunan veya göz yuman şirket 
ortaklarının da disiplin cezasıyla 
cezalandırılmasının sağlanması 
amaçlandı. 

Kurumsal olarak yapılan ve di-

siplin kurallarını ihlal eden eylem-
lerin yapılmasına karar verenler 
genellikle sağlık kuruluşunun sahibi 
olan kişiler olmasına karşın disip-
lin sorumluluğunun sadece idari 
yönden sorumlu olan mesul müdür 
dişhekimi tarafından üstlenilmesi 
adalet ve hakkaniyete uygun değildi. 
Bu disiplin suçlarının asıl failleri 
olan sağlık kuruluşu sahiplerinin de 
cezalandırılmaları suretiyle cezanın 
etkinliğinin artırılması ve bu fiillerin 
işlenmesinin önlenebilmesi amacıyla 
bu değişiklik yapıldı.

Sağlık kuruluşlarının kurumsal 
olarak işledikleri eylemler genellikle 
reklam, haksız kazanç elde etmeye 
çalışma, tabela kurallarına uymama, 
mevzuata aykırı olarak anlaşma yap-

ma, kayıt dışı dişhekimi çalıştırma 
veya hasta sırlarının korunmasında 
özenli davranmama şeklinde ortaya 
çıkmaktaysa da bunlarla sınırlı değil-
dir. Sağlık kuruluşu tarafından karar 
verilerek uygulanan bütün eylemler 
bu kapsamda değerlendirilebilir.

Düzenleme bundan sonrası için 
geçerli
Yönetmelik değişikliği yürürlüğe 
girdiği 26 Kasım 2021 tarihinden 
sonra işlenen eylemlerde uygulana-
bilecek. Bu tarihten sonra kurumsal 
olarak işledikleri disiplin fiilleri 
nedeniyle mesul müdürle birlikte bu 
fiillerin işlenmesini sağlayan ortak-
lardan dişhekimi olanlar da sorumlu 
tutulabilecek.

İhlallerden şirket ortakları da sorumlu 
tutulacak

TDB Disiplin Yönetmeliğinde değişiklik:





D işhekimleri 1953 yılında kurulan 
Türk Tabipler Birliği’nden itiba-
ren kanunla tanınan bir meslek 

örgütünün içinde yer alıyordu. 1985 yılı-
na kadar Türk Tabipler Birliği içinde be-
lirli kontenjanlar oranında temsil edilen 
dişhekimleri, 25 Haziran 1985 tarihinde 
yayımlanan 3224 sayılı Türk Dişhekim-
leri Birliği Kanunu’nun 7 Haziran 1985 
tarihinde yürürlüğe girmesiyle bağımsız 
mesleki örgütlenme hakkını elde etti. 

Eskişehir’de de 1986 yılına kadar 
Eskişehir Tabip Odası’nda temsil edilen 
dişhekimlerinin yeni kurulmakta olan 
Türk Dişhekimleri Birliği bünyesindeki 
odalar arasına katılması oldukça zor 
şartlarda gerçekleşiyordu.

odalarımız
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TDB’nin yapı taşları:

Odalarımız
Bu sayımızdan başlayarak Türk Dişhekimleri Birliği’ni oluşturan dişhekimleri odalarını tanıtacağız. Türkiye’de 
kurulu 37 dişhekimleri odasının benzer ve farklılaşan sorunları, farklı kuruluş/işleyiş öyküleri var. Bu vesileyle 
odalara, dolayısıyla TDB’ye emek veren, çoğunlukla ismi dahi hatırlanmayan gönüllü kahramanları kayda 
geçirmiş de olacağız. Bu sayıda, 3224 sayılı TDB Kanunu’nun yayımlanmasıyla birlikte kurulan ilk 16 odadan biri 
olan Eskişehir Dişhekimleri Odası’yla başlıyoruz. Aynı zamanda Yayın Kurulu üyemiz olan Eskişehir Dişhekimleri 
Odası Yönetim Kurulu üyesi Esra Yamak’a yazı ve görsellerin derlenmesindeki çabalarından dolayı teşekkür 
ediyoruz.

➔

Eskişehir Dişhekimleri Odası’nın kurucu heyeti Oda binası tutulana kadar bütün 
toplantıların yapıldığı Mahmut Palaz’ın muayenehanesinde. Oda’nın kuruluşunda büyük 
emeği olan Palaz’ı 2014’te yitirdik.

1985’te 
3224 no’lu 

yasanın çıkı-
şıyla beraber 

büyükşehirler başta olmak üzere Tür-
kiye’de dişhekimleri odaları kurulmaya 
başladı. Biz de 1987’de Eskişehir’de 
kurucu heyet olarak ve sonra da genel 
kurulda seçilerek yönetim olarak 
çalışmalarımızı hızlandırdık. Ben de o 
heyetin başkanlığını yapıyordum. 

Sevgili Mahmut Palaz, Tarık 
Tuncer, Kütahya’dan Haluk Çelikoğlu 
ve Haşmet Uygun’un da aralarında 
bulunduğu 6-7 kişilik bir heyetimiz 
vardı. En az 100 kişinin üye olması 
gerekiyordu. Eskişehir, Afyon, Bile-
cik, Kütahya olarak dört ili bir araya 
getirdik ve çalışmalarımıza başladık. O 

dönemde Oda merkezi olacak mekan 
olamadığından çalışmalarımızı genel-
de muayenelerimizde sürdürüyorduk. 
Kayıtların tamamlanmasının ardından 
seçim yapıldı. Aynı ekip göreve geldik 
ve o tarihten 1999’da Belediye Başkanı 
seçilmeme kadar, 12 yıl boyunca Eski-
şehir’de Oda Başkanlığını sürdürdüm.  

İlk faaliyetler
Eskişehir adına önemsenecek yararlı 
işleri hayata geçirdik. Çünkü daha 
önce kendi sorunlarımızı dışavura-
mıyorduk. Sorunlarımızın üstesinden 
gelmeye başladıkça Odanın iyi işlere 
yaradığı da anlaşıldı. 

Önümüzde birçok sorun vardı. Me-
sela sahte dişhekimleri, deontolojinin 
yaygın olarak uygulanmaması ve asga-

ri ücret gibi konular vardı. Eskişehir’de 
ve ülke genelinde sahte dişhekimle-
riyle çok ciddi bir mücadeleye giriştik. 
Eskişehir merkezinde poliklinik adı 
altında olan sahte dişhekimleri, bir 
dişhekiminin diplomasını duvara asa-
rak çalışıyorlardı. Bunları tek tek polis 
marifetiyle baskınlar yaparak önleme-
ye çalıştık. 

Mahalle arasında çalışanların da bazı 
yöntemleri vardı. Yaptıkları protezleri 
kapılarının önünde duran arabaların 
bagajında saklıyorlardı. Bunların hep-
sini gün geçtikçe elimizle koymuş gibi 
buluyorduk ve haklarında soruşturma 
açtırıyorduk. O zaman 3224 nolu ya-
sada caydırıcı yaptırımlar yoktu. Daha 
sonradan bu yasaya sahte dişhekimleri 
ile ilgili daha net maddeler gelince bi-

Eskişehir Dişhekimleri Odası Kurucu Başkanı Ahmet Ataç:

Bugünlere gelebilmek kolay olmadı



faaliyetler, geziler merakla beklenen programlar 
haline dönüşür, dişhekimi olmayan Eskişehirlile-
rin bile ilgisini çeker hale gelir.

1988 yılında TDB 2. Olağan Genel Kurulunda 
Eskişehir Dişhekimleri Odası’ndan Ekrem Ünlü 
TDB Yüksek Disiplin Kurulu’na seçilir. 1990’da da 
Mahmut Palaz TDB Merkez Yönetim Kurulu’nda 
görev alır.

1996’da yapılan TDB 6. Olağan Genel Kurulu’n-
da alınan kararla Afyon ili Eskişehir Dişhekimleri 
Odası’ndan ayrılarak, Uşak Dişhekimleri Odası’yla 
birleşir.

Toplum ağız diş sağlığı haftaları, düzenlenen 
bilimsel toplantılar, yardım kuruluşlarıyla el ele 
gerçekleştirilen çalışmalar, okullarda yapılan eği-
tim çalışmaları ve spor müsabakalarıyla hakkınca 
kutlanır. Eskişehir Dişhekimleri Odası gönüllü 
dişhekimlerinin destekleriyle 1997 yılında kendi 
mülküne sahip olur.

 İlk altı dönem Başkanlığı yürüten Ahmet 
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Ahmet Ataç, Haşmet Uygun, Mahmut Pa-
laz, Sami Dobrucalı ve Haluk Çelikoğlu gibi 
isimlerden oluşan kurucular heyeti yeterli sayıda 
dişhekimini bir araya getirebilmek amacıyla Af-
yon, Kütahya ve Bilecik illerindeki dişhekimleriyle 
de birebir görüşerek ‘Oda’ ve ‘Birlik’ olmanın ge-
reklerini, mesleki örgütlenme amaç ve hedeflerini 
anlatırlar. Böylece Eskişehir Dişhekimleri Odası 31 
Ekim 1986 tarihinde kurucu üyeler olarak Ah-
met Ataç, Haşmet Uygun, Mahmut Palaz, Haluk 
Çelikoğlu, Sami  Dobrucalı tarafından kurulur. 31 
Ocak - 1 Şubat  1987 tarihlerinde yapılan 1. Olağan 
Genel Kurul’da Ahmet Ataç Başkanlığa Tarık 
Tuncel, Mahmut Palaz, Sami  Dobrucalı, Haluk 
Çelikoğlu Yönetim Kurulu’na seçilir.

Uzun bir süre kendi muayenehanelerinde top-
lanarak, Oda’nın tüm işlerini yürüten grup, ciddi 
maddi olanaksızlıklardan dolayı masrafları kendi-
leri karşılar ve büyük bir özveriyle çalışır. 

Üstün bir performans göstererek yapılan sosyal 

Oda’nın ilk üç 
Başkanı ve 
kurucularından 
Mahmut Palaz 
bir arada, 1990 
(solda). 
Kurucu Başkan 
Ahmet Ataç 
2000 yılında Oda 
yönetiminden 
ayrıldığında 
kendisine 
teşekkür plaketi 
sunulurken.

raz daha odaların elleri rahatladı. 

Asgari ücreti 
yerleştirmeye çalıştık
Önemli bir madde de asgari 
ücretlerdi. Hekimlerin TDB’nin 
belirlediği asgari ücretin altında 
çalışmamasını denetlemek çok 
önemliydi. İki yılda bir TDB’nin 
seçimleri oluyordu. Orada Türki-
ye’deki bütün meslektaşlarımız bir 
arada oluyorduk. İlk zamanlarda 
çok olmuyordu ama daha sonra 
siyasal ayrışımlar nedeniyle farklı 
adaylar çıkmaya başladı. Demok-
rasi adına verilen mücadeleler çok 
sakin ve saygılı bir şekilde yürütülü-
yordu. Seçimlerde Eskişehir Dişhekimi 
Odası’nın ciddi bir ağırlığı vardı. Bu 
konuda istikrarlı, oda uygulamalarını 
iyi noktada tutan oda niteliğini taşıyor-
duk. Bu yönetimin başarısıydı. 

Aynı zamanda illerde ve ilçelerde bi-
zim atadığımız arkadaşlarımız denetle-
meleri yürütüyordu. Bütün ilçeleri tek 

tek gezerek dişhekimlerinin sorunla-
rıyla ilgileniyor ve onların sorunlarını 
çözmeye çalışıyorduk. Zaman geçtikte 
bilimsel toplantılar, etik kuralların 
işlendiği toplantılar da düzenlemeye 
başladık. Bugünlere kadar gelebilmek 
kolay olmadı. Zorluklar, dişhekimleri-
nin ve oda yönetimlerindeki arkadaş-
ların özverileriyle çözüldü. 

Diğer yandan 3224 no’lu yasanın 
ciddi eksiklerinin olduğunu anladık 
ve bununla ilgili Sağlık Bakanlı-
ğı’nda TDB kapsamında önemli 
temaslar gerçekleştirdik.

Ben 2004 yılında seçim kay-
betmiştim. O zaman Genel TDB 
Başkanımız Celal Yıldırım, Yüksek 
Disiplin Kurulu Başkanlığı yapmamı 
önermişti. Bu benim için önemli 
bir lütuftu. Beş yıl yüksek disiplin 
çalışmaları yaptık. 

 Odaların kurulması, yasanın 
çıkması bence çok önemliydi ve 
bu konuda Türkiye genelinde 
emeği geçen herkese çok teşekkür 

ediyorum. Burada büyük emeği geçen 
meslektaşlarımız var, Yılmaz Bilgin, 
Eser Cilasun, Celal Yıldırım; bunla-
rın çok emekleri oldu. Yılmaz Abiyi 
kaybettik, ışıklar içinde uyusun. Diğer 
başkanlarımızla halen görüşüyoruz. 
Birlik başkanlarımıza ve Birliği yürüten 
bütün arkadaşlarımıza teşekkürler edi-
yorum. Sağlık ve başarılar diliyorum.

➔

Ahmet Ataç Eskişehir Dişhekimleri Odası’nın düzenlediği 
bir yemekte Türk Dişhekimleri Birliği Kanunu’nun 
çıkartılmasındaki gayretleri nedeniyle Prof.Dr. Ercüment 
Konukman’a şükran plaketi sunarken.



Ataç 1999’da Tepebaşı Belediye Başkanı seçilerek 
Oda yönetiminden ayrılır. Ataç, her ne kadar Oda 
yönetiminden, dişhekimliği mesleğinden ayrı kalsa 
da, meslektaşlarından desteğini çekmez, dişheki-
mi bir belediye başkanı olduğunu her fırsatta dile 
getirir.

Ataç’tan sonra Oda Başkanlığını 2006’ya kadar 
üç dönem Tarık Tuncel, 2006-2014 arası Metin 
Aktan, 2014 yılından bu yana da Cihat Arkan 
yürütmektedir. 2020 yılında üye sayısının 300’ü 
geçmesiyle daha önce beş kişi olan Yönetim Kuru-
lu dokuza çıkmıştır.

Kayıtlı olan ya da olmayan tüm dişhekimleriyle 
sıkı bir ilişki içinde olmaya gayret gösteren Oda 
Yönetim kurulu’nun bu konuda en önemli yardım-
cısı  2004 yılından bu yana Oda sekreteri olarak 
görev yapan Zerrin Soyer’dir. Tam zamanlı ola-
rak Oda işlerini yürüten Soyer meslektaşlarımızın 
soru ve sorunlarını Yönetim Kurulu’na ileterek, en 
kısa sürede çözülmesine yardımcı olur.

Eskişehir Osmangazi Üniversitesi Dişhekimliği 
Fakültesi ile sıkı bir ilişki halinde olan Oda, Sürekli 

Dişhekimliği Eğitimi etkinliklerini en az ayda bir 
kere düzenleyerek mesleki gelişimin ve meslek 
çatısı altında kaynaşmanın sağlanmasına önem 
verir.

odalarımız
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17 yıldır Eskişehir Dişhekimleri Odası’nın bütün bürokratik işlerini yürüten 
Oda sekreteri Zerrin Soyer Yönetim Kurulu’nun en büyük yardımcısı.

1980’de 12 Eylül darbesinden bir 
hafta sonra muayenehanemi aç-

tığımda Eskişehir’deki 35. dişhekimiy-
dim. Tabip Odası üyesiydik o zaman. 
1986’da Eskişehir’de Ahmet Ataç, 
Mahmut Palaz ve bana; Kütahya’da da 
Haşmet Uygun ve Haluk Çelikoğlu’na 
Eskişehir Dişhekimleri Odası’nın kurul-
ması teklifi iletildi. Ahmet abiyi Başkan 
seçtik, ben de saymanlığı üstlendim; 
esasen Eskişehir’deki üç kişi yürütüyo-
ruz çalışmaları. Oda merkezi olarak da 
epey bir süre Mahmut Palaz’ın 
muayenehanesini gösterdik. 

Kuruluş için 100 dişhekimine 
ulaşmamız gerekiyordu; biz Es-
kişehir’de 90’ı bulmuştuk ama 
diğer illerden hiç üye gelmiyor-
du. Bir hafta sonu Ahmet abiyle 
otobüse atlayıp Afyon’a gittik 
ve 100’ü tamamladık. Böylece 
1986’nın sonlarında Oda’yı kur-
muş olduk. Oda kurulduktan 
sonra Kütahya ve Bilecik’teki 
dişhekimleri de zorunlu olarak 
üye oldu. Bir süre sonra bir Oda 
merkezi kiraladık, yavaş yavaş 
çalışmalar oturmaya başladı. 

Dişhekimlerinin çoğunluğu Oda’yı 
benimsedi ama aidat verme, asgari üc-
ret tarifesine zorlanma gibi sebeplerle 
istemeyenler de vardı. O zamanlar 
ADSMler yoktu ama Kamuda çalışanla-
rın çoğunu da Oda’ya üye yapmıştık.

İlk yıllarda en büyük mücadeleyi 
sahte dişhekimlerine karşı verdik. 
Eskişehir’de de, bağlı illerde de çok 
sayıda sahte dişhekimi vardı. İlk başta 
cezai müeyyide hafif olduğu içinsonuç 
almakta çok zorlandık. Sonradan yasa 

değişik-
liğiyle 
hapis cezası 
gündeme 
gelince sayıları azaldı. 

Denetimlere benzinini de kendi ce-
bimizden koyduğumuz kendi arabala-
rımızla giderdik. Ahmet abiyle Tarık bir 
yöne gidiyordu, Mahmut Palaz’la ben 
Tavşanlı, Simav derken Dinar’a kadar 
gidiyorduk. 

Asgari ücret tarifesine uygun çalı-
şılması da en çok çalıştığımız 
konular arasındaydı. O yıllarda 
Sağlık Müdürlüğüyle ve diğer 
kurumlarla aramız çok iyiydi, 
bize destek olurlardı. Özellikle 
sağlık meslek örgütleriyle ilişki-
lerimiz çok iyiydi.

Aslında Oda olarak gelirleri-
miz aidatlardan çok düzenle-
diğimiz gecelerden geliyordu. 
1996’da ben yönetimden ayrıl-
dım. Sonra bir dönem Disiplin 
Kurulu’nda çalıştım. Sonraki 
yıllarda hem maddi hem de or-
ganizasyonla ilgili sorunlarımız 
giderek azaldı.

Kurucu Yönetim Kurulu’ndan Sami Dobrucalı:

Tek tek muayenehaneleri dolaşıp 
üye yaptık

Oda Başkanı Ahmet Ataç ile yönetim kurulu üyeleri Mahmut Palaz 
ve Sami Dobrucalı ilk yıllarda bir TDB toplantısı için gittikleri 
Ankara’da



duyurular
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Isparta Dişhekimleri Odası Tel: 0246 218 19 93

Online Eğitim 
Klinik Pratiğinde Ortodontik Tedaviler

28 Aralık 2021

Isparta Dişhekimleri Odası Tel: 0246 218 19 93

Online Eğitim 
İmplant Kimlere Nasıl Yapılır?

30 Aralık 2021

SDE Yüksek Kurulu’nun Aralık 2021 tarihli toplantısında değerlendirilen etkinlikler:
KREDİLENDİRİLEN ETKİNLİKLER

TDB 26. Uluslararası Dişhekimliği 
Kongresi

8-11 Eylül 2022 
İstanbul Kongre Merkezi 
www.tdbkongreleri.org

IDEX2022 İstanbul Ağız Diş Sağlığı 
Cihaz ve Malzemeleri Fuarı

26-29 Mayıs 2022
CNR Expo - İstanbul
www.cnridex.com

Dünya  Dişhekimleri Birliği  
FDI 108. Kongresi

29 Eylül - 2 Ekim 2022
Mumbai - Hindistan
2022.world-dental-congress.org

Greater NewYork Dental Meeting

25-30 Kasım 2022 
New York - ABD
www.gnydm.com

19-21 Mayıs 2022
Rimini - İtalya
www.expodental.it

ExpoDental Meeting

19-21 Mayıs 2022 
Saraybosna - Bosna Hersek
www.e-bass.org

Balkan Stomatoloji Derneği 
25. Kongresi

VEFAT

Ailelerinin ve yakınlarının acısını paylaşır, 
başsağlığı dileriz.

Hatay Dişhekimleri Odası 
üyesi meslektaşımız  
İlyas Mukannasgil 

(1978 İstanbul Ü.D.F. mezunu) 
27 Kasım 2021 günü yaşamını yitirmiştir.

İstanbul Dişhekimleri Odası 
üyesi meslektaşımız 

Sadettin Işıldar 
(1981 İstanbul Ü.D.F. mezunu) 

yaşamını yitirmiştir.

Antalya Dişhekimleri Odası 
üyesi meslektaşımız 

İbrahim Suha Tonguç 
(1974 Ankara Ü.D.F. mezunu) 

30 Eylül 2021 günü yaşamını yitirmiştir.

Ankara Dişhekimleri Odası üyesi 
meslektaşımız Ercüment Keçik 

(1986 Ankara Ü.D.F. mezunu) 
26 Kasım 2021 günü Covid-19 

enfeksiyonu sonucu yaşamını yitirmiştir.

İstanbul Dişhekimleri Odası 
üyesi meslektaşımız 

Doğan Taylan 
(1982 İstanbul Ü.D.F. mezunu) 

yaşamını yitirmiştir.

Edirne Dişhekimleri Odası 
üyesi meslektaşımız 

Tekin Sayınbaş 
(1958 İstanbul Ü.D.F. mezunu) 

17 Kasım 2021 günü yaşamını yitirmiştir.

İstanbul Dişhekimleri Odası 
üyesi meslektaşımız 

Yunus Taha Dereköy 
(1982 İstanbul Ü.D.F. mezunu) 

yaşamını yitirmiştir.

İzmir Dişhekimleri Odası 
üyesi meslektaşımız 

İskender Fazıl Kaçan 
(1979 Ege Ü.D.F. mezunu) 

9 Kasım 2021 günü yaşamını yitirmiştir.

İstanbul Dişhekimleri Odası 
üyesi meslektaşımız 

Ataç Kaya 
(1995 İstanbul Ü.D.F. mezunu) 

yaşamını yitirmiştir.

İstanbul Dişhekimleri Odası  
üyesi meslektaşımız 

Şefik Berent 
(1978 İstanbul Ü.D.F. mezunu) 

yaşamını yitirmiştir.

İstanbul Dişhekimleri Odası 
üyesi meslektaşımız 
Fazile Sevim Yağcı 

(1982 Marmara Ü.D.F. mezunu) 
yaşamını yitirmiştir.

Antalya Dişhekimleri Odası 
üyesi meslektaşımız 

Ercüment Ersü 
(1970 İstanbul Ü.D.F. mezunu) 

14 Ekim 2021 günü yaşamını yitirmiştir. 

İstanbul Dişhekimleri Odası 
üyesi meslektaşımız 

Zafer Taş 
(1998 İstanbul Ü.D.F. mezunu) 

yaşamını yitirmiştir.

Kongre Kurs Sempozyum



Biraz kendinizden 
bahseder misiniz?
1959’da doğdum, Erzu-
rumluyum. Üç kardeşiz; 
babam devlet memuruy-
du, annem ev hanımı. 
Babam okumamıza çok 
önem verirdi. Hatta 
erkek kardeşlerimden çok 
benim okumama önem 
verirdi. Mülkiye mezu-
nuydu, Cumhuriyete ve 
Atatürk’e yürekten bağlı 
bir insandı. Ailemizde 
kız-erkek çocuk ayrımı 
diye bir kavram yoktu. 
Öyle büyüdüğüm için 
bende de öyle bir ayrım 
yoktur. 

Eğitim hayatım Erzu-
rum’da geçti. İlkokulu 
İsmetpaşa İlkokulu’nda, 
ortaokulu Şair Nefi Orta-
okulu’nda, liseyi de Erzu-
rum Lisesi’nde tamamla-
dım. 1976’da da Atatürk 
Üniversitesi Dişhekimliği 
Fakültesi’ne girdim.  

Dişhekimliğini özellikle 
mi tercih etmiştiniz?
Evet, lisede diş tedavisi 
için Fakülte’ye gitmiş-
tim; öğrencilerin beyaz 
formalarıyla koşuşturma-
ları çok hoşuma gitmişti 
ve çok isteyerek girdim 
dişhekimliğine. Babamın 
isteğiyle tıp da yazmıştım 
ama puanım dişhekimli-

ğine tutuyordu zaten. İki 
tercihim vardı, birincisi 
Atatürk Ü. Tıp, ikincisi 
Atatürk Ü. Dişhekimliği; 
o kadar! Severek okudum 
ve 1981’de de mezun 
oldum. 

Erzurum dışına çıkmanı-
zı istemediler mi?
O yıllar biliyorsunuz, çok 

karışıktı üniversiteler; 
babam büyük şehirlere 
göndermek istemedi. De-
mokratlığını bu konu için 
bir kenara koydu. Ama 
Erzurum’da okuduğum 
için çok mutluyum. Her 
anlamda daha rahat bir 
öğrencilik hayatı geçir-
dim. Evimiz de Erzurum 
merkezdeydi, yurtta 
kalmak durumunda da 
değildim. 

Fakülte hayatı nasıl 
geçti, zorlandınız mı?
Atatürk Üniversitesi 
köklü bir üniversitedir. 
Üç büyük kent haricinde 
Anadolu’da kurulan ilk 
üniversitedir. Atatürk’ün 
doğuda bir üniversite ku-
rulması vizyonuna uygun 
olarak 1953’te kurulmuş-
tur. 

Atatürk Ü. Dişhekimliği 
Fakültesi’nde çok iyi bir 
eğitim aldığımızı düşü-
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Bu yıl meslekte 40. yılını kutlayan hocamız Prof.Dr. Peruze Çelenk 15 yılını Atatürk Üniversitesi Dişhekimliği 
Fakültesi’nde geçirdikten sonra Ondokuz Mayıs Üniversitesi Dişhekimliği Fakültesi’nin ikinci dekanı olarak 
Samsun’a geçmiş. Gittiğinde henüz ilk mezunlarını vermemiş olan Fakülte’nin çeyrek yüzyılına tanık olan Çelenk’e 
her yıl beşer onar açılan dişhekimliği fakülteleri ve katlanarak artan kontenjanlarla ilgili fikrini de sorduk. Dekan 
olduğu yıllarda da bu tehlikeye işaret ettiklerini hatırlatan Hocamız bu sürecin bir planlamanın sonucu olduğunu 
düşünmenin zor olduğunu söylüyor.

ustalara saygı

Atatürk Üniversitesi Dişhekimliği Fakültesi beşinci sınıfında Tedavi kliniğinde 
(1981).

‘Bu, 
plansız 
bir 
gidiş’

Prof.Dr. Peruze Çelenk:
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nüyorum. Tıp Fakültesi 
hocalarının öncülüğüyle 
kurulmuştu zaten Fa-
külte ve dişhekimliğini 
sahiplenmişlerdi. Temel 
tıp derslerini zaten aynı 
binada görüyorduk. Bu bir 
avantajdı; tıp ve dişhekim-
liğinin ayrı kampüslerde 
olması birçok açıdan işleri 
zorlaştırıyor. 

Tıp hocalarının dişhe-
kimliği öğrencilerine ders 
verirken zaman zaman 
‘bu size lazım olmaz’, ‘bu 
kadar bilseniz yeter’ gibi 
ifadeler kullandığı bilinir; 
bu öğrencilerde ‘biz hekim 
değil miyiz’ duygusunu 
yarattığı için biraz moti-
vasyon bozucu oluyor. Biz 
böyle bir cümle duymadık 
eğitim hayatımızda, tıp 
öğrencilerine anlattıkları 
gibi anlattılar bize de.

Fakültenin yeni kuruldu-
ğu dönemlerde giriyor-
sunuz; siz başladığınızda 
eğitim kadrosu toparlan-
mış mıydı?
Aslında biz başladığımız 
sene ilk mezunlarını ver-
mişti ve eğitim kadrosu da 
yavaş yavaş toparlanmıştı. 
Seyfettin Hoca (Bay-
daş) ve Türkan Hoca 
(Karabıyıkoğlu) vardı 
protezde; ‘Doktor Asistan’ 
deniyordu o zamanlar. 
Cerrahide yine doktorala-
rını yapmış hocalar olarak 

Şenol Tüzün ve Ömer 
Kaya vardı.  Fakültenin 
ilk mezunlarının çoğu 
asistan olarak girmişlerdi. 
Cengiz Oktay pedodon-
ti, periodontoloji, tedavi 
derslerini yürütüyordu. 
Tedavi anabilim dalında 
yine doktorasını yapmış 
hocalar vardı. Doçent, 
profesör pek yoktu tabii.

Öğrenciliğiniz nasıl geçti?
Güzel bir öğrencilik ge-
çirdim. Dişhekimliğinde 
arkadaşlık iyidir, çünkü 
çok yardımlaşırsınız. Biz 
100 öğrenci girmiştik ve 
normal süresinde sadece 
10’umuz mezun oldu. Çok 
ciddi bir eğitim verili-
yordu. Yönetmelikler de 
şimdiki gibi değildi, sınıf 

geçme kuralları katı bir 
şekilde uygulanıyordu. Bir 
dersten kalsanız sınıfta 
kalıyordunuz. O nedenle 
çok fire verdik.

Siz fire vermemişsiniz 
ama...
Hiç fire vermedim, evet. 
Temmuz 1981’de mezun 
oldum, Eylül’de de asistan 
olarak göreve başladım.

Akademisyen olarak kal-
ma fikri nasıl doğdu?
Ben başka hiçbir şey 
düşünmemiştim zaten; ne 
muayenehane açmak ne 
de başka bir iş. Arkadaşla-
rımın “şu dolgu malzeme-
sinin fiyatı şudur, bununla 
şu kadar dolgu yaparsın” 
gibi sohbetleri de bana 
çok tuhaf geliyordu. Ben 
hep akademisyen olmak 
istedim. Öğretmenliği de 
severim, dedem Cumhu-
riyetin ilk öğretmenlerin-
dendi. Ama hiç kimse de 
yönlendirmedi beni ‘böyle 
yap’ diye; kendim tercih 
ettim bu yolu. 

Mezun olduğumuzda 
Oral Diagnoz’a asistan 
olarak girmek istiyordum. 
Şenol Hoca’yla konuş-
tum, “seni severiz, girebi-
lirsin tabii” dedi. Sınava 
girdim, bir tek ben geçtim 
sınavı ve bizim sınıftan 
akademisyen olarak kalan 
da sadece benim.

Zaman zaman arkadaş-
larımla konuştuğumda da 
farkediyorum ki seçtiğim 
yolun maddi anlamda bir 
karşılığı yok ama manevi 
yönden tatmin olduğumu 

düşünüyorum.

Asistanlık döneminiz 
nasıl geçti?
Yine aynı binadaydım, öğ-
renci gibi hissediyordum 
kendimi, sadece artık bir 
odam vardı. O zamanlar 
Oral Diagnoz/Radyoloji 
Cerrahi anabilim dalına 
bağlı bilim dalıydı. Onun 
için benim tez hocam da 
cerrahidendi. Doktora-
mı 1985’te tamamladım. 
1989’da doçent, 1994’te de 
profesör oldum. 

Yardımcı doçent 
olmadınız mı arada?
O şöyle oldu: Doktoramı 
bitirdiğimde o zamanki 
adıyla yardımcı doçent 
kadrosu almam lazım 
fakat bizim anabilim 
dalında yardımcı doçent 
kadrosu yoktu. Başka 
anabilim dallarında 
kullanılmayan ya 
da kullanılmayacak 
kadrolar vardı, bunları 
aktarabilirlerdi ama bu 
tercih edilmedi ve ben 
asistan kadrosunda devam 
ettim. 

Bunun olumlu bir yanı 
da oldu. Ben bir an önce 
doçent olabilmek için daha 
fazla çaba harcadım ve 
1989’da da doçent oldum.

Ondokuz Mayıs 
Üniversitesi’ne geçişiniz ➔

Atatürk Ü.D.F.’nden mezun olurken dönem arkadaşlarıyla (1981).
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‘100 öğrenci girmiştik 
ve normal süresinde 

sadece 10’umuz mezun 
oldu. Çok ciddi bir 
eğitim veriliyordu. 

Yönetmelikler de şimdiki 
gibi değildi, sınıf geçme 
kuralları katı bir şekilde 

uygulanıyordu.’

Peruze Çelenk, oğlu S. Çağatay Çelenk’le Atatürk Ü.D.F. Oral Diagnoz Klini-
ğinde Dr. A.Bekir Harorlı (soldan ikinci), A. Berhan Yılmaz (soldan üçüncü), 
Dr. Murat Bilge (sağdan ikinci) ve stajyer öğrencilerle (1986).



nasıl oldu?
1996’da görevlendirmeyle 
geldim. O zaman burada 
benden başka profesör 
yoktu. Benden önce atanan 
dekan görev yerine dönün-
ce bana teklif edildi, ben 
de kabul ettim. Fakülte 
1993’te eğitime başlamıştı, 
ben de ikinci dekanı olarak 
atandım. İlk öğrenciler 
klinik eğitimine başlarken, 
dördüncü senelerinde 
gelmiş oldum. 

Geldiğinizde Fakültenin 
durumu nasıldı?
Henüz emekleme aşama-
sındaydı diyebilirim. Bir-
çok şey yapılmıştı ama bir 
fakültenin oturması kolay 
iş değil. Daha öğrenciler 
kliniğe yeni geçiyor, döner 
sermaye sistemi otur-
mamış, kadrosu zayıf... 
Benim dışımda bir doçent 
vardı, onun haricinde 
yardımcı doçentlerden 
oluşuyordu öğretim 
kadrosu. Kimisi bizden 
önce kimisi bizim 
dönemimizde İstan-
bul’daki, Ankara’daki 
fakültelere doktora 
yapmaya gönderilen 
arkadaşlarımızın hepsi 
şu anda profesör ve bu 
Fakülte için çok faydalı 
oldular. Ondokuz Mayıs 
Üniversitesi Dişhekim-
liği Fakültesi böylece 

kendi yetiştirdiği kadrolar-
la dişhekimliği eğitiminde 
kendine bir yer edindi. 

Özel hayatınızda nasıl 
gelişmeler yaşandı bu 
süreçte?
1984’te evlendim, eşim de 
Tıp Fakültesi Radyoloji 
Anabilim Dalı’ndan. İki 
oğlum bir torunum var. 
Büyük oğlum Elektrik-E-
lektronik Mühendisi; 
Ankara’da Aselsan’da çalı-
şıyor. Küçük oğlum da tıp 
doktoru, Cerrahpaşa Kar-
diyoloji Enstitüsü’nde kar-
diyoloji ihtisası yapıyor. 
1996’da benim dekanlığa 
atanmamla birlikte ailece 
Samsun’a taşındık.

Dışarıdan gelen bir öğre-
tim üyesi olarak farklı bir 
fakültede yönetici olmak 
zor oldu mu?

Elbette; şimdiki aklım olsa 
hiç bilmediğim bir şehirde 
hiç bilmediğim bir üni-
versiteye yönetici olarak 
gitmem. O zaman daha 
gençtim, çok uzun uzadıya 
düşünmedim, bana ihti-
yaçları var, gideyim dedim. 

Atatürk Üniversitesi’nde 
profesör olduktan sonra 
bir yıl Hemşirelik Yüksek 
Okulu Müdürlüğü yapmış-
tım. Orası da Türkiye’deki 
yedi hemşirelik okulundan 
biriydi; şimdi de fakülte 
oldu. O da benim branşı-
mın dışında bir tecrübey-
di. Oranın Müdürlüğünü 
yaparken, -daha bir yıl 
olmuştu başlayalı- Sam-
sun’dan böyle bir teklif 
geldi ve kabul ettim. 
Maddi bir avantaj düşüne-
rek kabul etmedim, aksine 
Erzurum’daki maaşım 
daha yüksekti; ‘ihtiyacımız 
var’ denilmesi benim için 
yeterli oldu.

Fakülte’nin gelişiminden 
biraz bahsedebilir 
misiniz?
Birçok yerde olduğu gibi 
Samsun’da da Tıp Fa-
kültesi’ne ait bir binanın 
bir bölümünde eğitime 
başlamıştı Dişhekimliği 
Fakültesi. Çok karışıktı o 
bina, Üniversite’nin mat-
baası da oradaydı, Ziraat 
Fakültesi’nin bir birimi 
de oradaydı vs. O binanın 
tümüyle dişhekimliğine 

ait olması için epey çaba 
sarfettik. Kademe kademe 
başardık, benden sonraki 
dönemlerde tamamlandı. 
Bu sefer de yeni bir bina 
yapılması gündeme geldi, 
yapıldı ve şu anda faaliyet-
te olan binamıza taşınmış 
olduk.

Kaç yıl dekanlık yaptınız?
Bir dönem yani üç yıl 
yaptım, 1999’da kendi 
anabilim dalıma döndüm. 
2000 yılında Oral Diagno-
zu bir anabilim dalı haline 
getirip doktora programını 
başlattık. Anabilim Dalı 
Başkanlığı ve uzun yıllar 
da Üniversite Senatosu 
üyeliği yaptım.Fakülte 
Kurulu ve Fakülte Yöne-
tim Kurulu üyeliklerinde 
bulundum. Şu anda da 
Anabilim Dalı Başkanı 
olarak devam ediyorum. 

Akademik hayatta ne tür 
sorunlarla karşılaştınız?
Pek bir sorunla karşılaş-
madım aslında. Akademis-
yenler -kendimi de katarak 
söyleyeyim- biraz hırslıdır; 
hırs olmadan bu işler ol-
maz çünkü. Hepsi yüksel-
me azminde olan insanla-
rın bir arada bulunduğu 
yerde muhakkak ki çıkar 
çatışmaları olabiliyor. Ego-
su yüksektir akademisyen-
lerin. Hele de çok başarılı 
olup isim yapan insanlarda 
çok büyük bir özgü-

ustalara saygı
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‘Akademisyenler 
-kendimi de katarak 
söyleyeyim- biraz 
hırslıdır; hırs olmadan 
bu işler olmaz çünkü. 
Hepsi yükselme 
azminde olan 
insanların bir arada 
bulunduğu yerde 
muhakkak ki çıkar 
çatışmaları olabiliyor. 
Egosu yüksektir 
akademisyenlerin.’

Doktora sınavında Prof.Dr. Üstün Güldağ, 
Prof.Dr. Şenol Tüzüm ve Prof.Dr. Ümit Gazilerli 
ile birlikte,1985 (yanda). 
Prof.Dr. A. Bekir Harorlı ve Prof.Dr. Murat 
Bilge’yle profesörlüğe atanmalarını 
kutlarken,1994.



ven, her türlü payeyi 
hak ettiğini düşünme 
hali ortaya çıkabiliyor. 
Bunlar da aynı ortamda 
çalışırken sürtüşmeyi 
doğurabiliyor tabii. Ama 
ben kendi anabilim da-
lımda yaşamadım bunu. 
Genel olarak söylemek 
gerekirse üniversite 
huzurlu bir ortam değil-
dir. Toplumda ne varsa 
üniversitede de belli 
oranlarda vardır.

Politik baskılarla 
karşılaştınız mı, özellikle 
Dekanlığınız döneminde?
Hayır, üniversite yöne-
timiyle ters düştüğüm 
noktalar oldu doğal ola-
rak, ama politik bir baskı 
yaşamadım.

Muayenehaneniz oldu mu 
hiç?
Hayır, hiç açmadım. 
Kesintisiz olarak 40 yılımı 
fakültede geçirdim. Onun 
için ben başka alanları 
bilmem. Özel hastaneler 
nasıl çalışır, muayenehane 
hekimleri ne sıkıntı yaşar, 
bunlar hakkında hiçbir 
fikrim yok. Ama üniver-
siteyi iyi bildiğimi düşü-
nüyorum; çünkü uzun 
yıllarımı başka hiçbir şeyle 
ilgilenmeden fakültede 
geçirdim.

Kaç öğrenci alıyordunuz 
ilk yıllarda?
Başta 30 öğrenci alıyor-
duk. Sonra 40-50 derken 
şimdi sanırım 110-120 
civarında öğrenci alıyoruz. 
Bu artış tabii eğitimi çok 
olumsuz etkiledi.  Biz bi-
rebir ve tamamen pratiğe 
dayalı bir eğitim yaptığı-
mız için öğrenci sayısının 
artması eğitim kalitesini 
olumsuz etkiliyor. Kliniğe 
beş öğrenci girerse biz 
hepsini ismen de tanırız, 
yaptıkları işleri de gerek-
tiği gibi kontrol ederiz. 
Fakat şu anda kliniğe 15 
öğrenci giriyor ve hepsine 
hasta verip takip etmek 
çok zor. Öğrenci sayısının 
artması eğitim kalitesini 
etkiledi; bu açık.

Konunun eğitim yönü 
böyle... Diğer taraftan 
insan gücü arzının hızla 
artması nasıl sorunlar 
yaratabilir?
Çok sorun yaratacaktır. 
Bu, plansız bir gidiş. 

Bunun bir planlamanın 
sonucu olduğunu düşün-
mek çok zor. Ama bütün 
bunlar üniversitelerin 
dışında gerçekleşiyor. 
Üniversitelerin görüşleri 
dikkate alınsa bu sonuç 
ortaya çıkmazdı. 

Dekanlık yaptığım 
dönemde, ki o zaman sa-
nırım 12-13 fakülte vardı, 
TDB’nin ve dekanların or-
tak toplantılarında daha 
fazla fakülte açılmasına 
karşı çıkıyorduk. Ama 
görülüyor ki Türkiye’nin 
en önemli meslek kurulu-
şunun ve eğitim ku-
rumlarının başlarındaki 
insanların deklarasyonları 

hiçbir şekilde dikkate 
alınmamış. 

Diğer taraftan, tama-
mı yardımcı doçent-
lerden oluşan eğitim 
kadrosu da bir dezevan-
tajdır. Yardımcı doçent 
daha kendisi eğitim 
aşamasındadır, doçent-
liğe hazırlanacak vs. 
Asriye (Mocan) Ho-
canın derginize verdiği 
röportajda belirttiği gibi 
bir öğretim üyesi en az 
10 yılda yetişir. 

Dişhekimliği eğitimine 
siz yön veriyor olsaydınız 
neleri farklı yapardınız?
Birincisi, biraz önce de 
bahsettiğim gibi fakülte 
sayısını azaltmaya çalışır-
dım. Bir de fakültelerin 
büyük merkezlerde olması 
gerekir. Kontenjanların 
da azaltılması gerekir 
tabii. Temel tıp eğitiminin 
çok iyi olması gerektiğini 
düşünüyorum; bunun için 
dişhekimliği fakülteleri tıp 
fakültelerinin yakınında 
kurulmalı.Biz bunun çok 
faydasını gördük.

Bu yıl meslekte 40. 
yılınızı kutladınız. 
Dişhekimliğiyle geçen 
40 yılınızdan memnun 
musunuz? 
Yolun başındaki 
meslektaşlarınıza bir 
tavsiyeniz var mı?
Özellikle öğretmenliği ve 
hekimliği bir araya getiren 
bir yol seçtiğim için çok 
memnunum. İkisini bir 
arada yaşamak benim için 
mükemmeldi. 

Genç meslektaşları-
mın mesleklerini etiğe ve 
deontolojiye sadık kalarak 
icra etmelerini diliyorum. 
Siz de ‘ustalara saygı’ adını 
verdiğiniz bu sayfalarla 
bir vefa örneği sergiliyor-
sunuz, bunun için de sizin 
nezdinizde TDB’ye çok 
teşekkür ederim.
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Ondokuz Mayıs Üniversitesi Dişhekimliği Fakültesi’nde beşinci sınıf 
öğrencileriyle öğle tatilinde (2004).

‘Bu, plansız bir 
gidiş. Bunun bir 

planlamanın sonucu 
olduğunu düşünmek 
çok zor. Ama bütün 

bunlar üniversitelerin 
dışında gerçekleşiyor. 

Üniversitelerin görüşleri 
dikkate alınsa bu sonuç 

ortaya çıkmazdı.’ 

Ondokuz Mayıs Üniversitesi Dişhekimliği Fakültesi Ağız Diş ve Çene Radyolojisi 
Kliniği, 2014. 



1. Dünya savaşının top sesleri Paris’te duyulur-
ken şair Apollinaire, dişlerini fırçalamak 
için eline aldığı diş macunu kutusuna şu 

dizeleri yazar;  
“Savaş ne güzel şey” 
 Dize diyorum çünkü bu sözler daha sonra 1918’te 

yayımlanan “Calligrammes/Çizgi şiirler” kita-
bındaki şiirlerin içinden bir dize olarak karşımıza 
çıkar. Buradaki bahse konu savaş, bir diş macunu 
kutusuna yazıldığı için elbette mikroplarla değildir! 
Şairimiz o günün esen savaş rüzgârlarına ve heyeca-
nına kapılıp asker olup savaşa gitmek ister. Olur da! 
Nimes’te 38. topçu alayı 78. bataryada topçu eridir. 
İlk top seslerini duyduğunda hoşuna gider. Ama 
her gün gittikçe zorlaşan şartlar onun bu heyecanın 
azalmasına neden olur. 

17 Mart 1916’da Apollinaire, cephede çok az 
rastlanan silahların ve top atışlarının sustuğu kısa 
bir anda koynunda sakladığı “Mercure de France” 
dergisini çıkarıp okumaya başlar. Ama savaşta 
olduğunu bir an için unutur. Derginin sayfaları ara-
sında hayallere dalmışken 40 metre ötesine düşen 
bir havan topu onu gerçek, anlık hayata döndürür. 
Hem de başından yaralanmış olarak. Düşen topun 
bir parçası miğferini parçalar ve sağ şakağından ya-
ralanmasına neden olur. O gün askerliği sona erer. 
Artık gazidir. Anlar ki savaş topunun sesi yakından 
değil uzaktan hoştur.

Bu olaydan yaklaşık 25 yıl sonra ülkemizde ya-
yımlanan “Garip” adlı şiir kitabında şiirseverler, şu 
antimilitarist dizelerle karşılaşır;

Harbe giden sarı saçlı çocuk!
Gene böyle güzel dön;
Dudaklarında deniz kokusu,
Kirpiklerinde tuz;
Harbe giden sarı saçlı çocuk!

Sanki Apollinaire’ye inat yazılmış bu dizelerin 
şairi Orhan Veli’dir. Şiirin olduğu kitabın adının 
“Garip” olduğunu söylemiştim. Kitap, adını 1941 yı-
lında Orhan Veli, Oktay Rifat ve Melih Cevdet 
Anday’ın temellerini attıkları şiir akımının da adı 
idi. Kitapta Melih Cevdet Anday’ın on altı, Oktay 
Rifat’ın yirmi bir, Orhan Veli’ni ise yirmi dört şiiri 
bulunur. Aynı kitapta Orhan Veli’nin kaleme aldığı 
Garip akımının bir de manifestosu vardır. Bu mani-
festoda tanıdık bir isime rastlarız; 

“Apollinaire, Calligrammes adlı kitabında şiire 
bir başka san’at daha sokuyor: Resim. Faraza 
bir yağmur şiirinin mısralarını sayfanın yukarı 
köşesinden aşağı köşesine doğru dizmiş. Yine ayni 
kitapta bir seyahat şiiri var; harfleriyle kelimele-
rinin sıralanışı gözümüzün önüne vagonlardan, 
telgraf direklerinden, aydan, yıldızlardan mürek-
kep bir tablo çiziyor. İtiraf etmek lâzım gelirse, 
bütün bunların bize bir yağmur havası, bir 

çağrışımlar
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* Şair, yazar. Aşk-ı Salacak, Küçük Bir Ada’nın Not Defterinden Bolaman, Balkondan Düşen L Hazinedar’ın yayımlanmış kitaplarıdır.

Fatin Hazinedar *

‘Savaş ne güzel 
şey’ dizesinin ahibi 

Apollinaire savaş 
meydanında aldığı 

yaranın tedavisi 
sırasında hastanede 

kaptığı İspanyol 
gribinden öldü.

Orhan Veli’nin 
Mayıs 1940’ta yazdığı 
‘Harbe Giden’ 
savaşın yıkıcılığını 
sezdirdiği birkaç dizelik   
bir başyapıt.

➔

Diş macunu 
kutusuna yazılan dize



lin diş macununu kullanmıştır! Kim bilir?
Orhan Veli, şiirlerini hiçbir kutu üzerine yazdır-

madı, dediği gibi antolojilerde okundu. Okunacak… 
İlla ki diş macunu kutusuna bir şiir dizesi yazılacak-
sa şu yazılmalıdır;

“Savaş ne kötü şey.”

seyahat havası verdiğini, yani Apollinaire’in 
başka bir sanata ait bir takım dalavereler-
le bizi şiirin havasına soktuğunu söylemek 
icabeder.

Apollinaire, böyle bir hileye müracaat eden 
tek adam değildir. Resmi, şekil üzerinde şiire 
sokanlar çok. Meselâ Japon şairleri, çok kere, 
mevzularını, kamışlar, göller, mehtaplar, 
hasır yelkenli kayıklar ve çiçeklenmiş erik 
ağaçlarına benzeyen şekillerle anlatırlarmış. 
Hâşim, alev kelimesinin eski harflerle yazılı-
şında sahici alevi hatırlatan bir sihir bulur-
du. Bu misalleri teker teker zikredişim şiirin 
musikiden olduğu gibi resimden de istifade 
edebileceğini anlatmak içindir.”

 Cumhuriyetle birlikte birçok şey de de-
ğişmeye başlar. Her şeyde olduğu gibi genç 
Türkiye Cumhuriyeti, dünyayı yakından takip 
etmeye çalışır. Anlayış ve uygulamalar deği-
şiyordur. Değişmekte olan şeylerden biri de 
reklamlardır. İstanbul’da ilaç laboratuvarların-
dan birinden Orhan Veli’ye bir reklam teklifi 
yapılır, yine Garip kitabındaki şiirlerden biri 
olan ‘Kitabe-i Seng-i Mezar’ı, ‘Hiçbir şeyden 
çekmedi dünyada/Nasırdan çektiği kadar…’ 
dizeleriyle hatırlayacağınız şiiri, nasır ilaçları-
nın kutularının üstüne yazmak isterler. Orhan 
Veli, bu teklifi kibarca reddeder ve şöyle der:

“Şiirlerim bir nasır kutusunun üzerinde 
değil batılı antolojilerde yer alacaktır”

Orhan Veli, bu kitaptan birkaç yıl sonra 1945 
yılında ‘Vazgeçemediğim’ adlı şiir kitabını 
yayımladığında Nazım Hikmet tarafından diş 
macunu üzerinden bir eleştiri alır. Diş macunu 
kutusu üzerinde “Radyolin” yazmaktadır. Bu 
eleştiriyi Adalet Cimcoz’a yazdığı mektupların 
birinde yapar: “… Orhan Veli’nin yeni çıkardı-
ğı şiir kitabından- kabını bir prenses yapmış. 
Bedri Rahmi de resimlemiş. İlan maalesef öyle 
yazıyor. Bütün bunları Radyolin ilanı gibi 
yayımlamak bir tuhaf kaçıyor…”

Nazım Hikmet’in eleştiriyi Radyolin üzerin-
den yapma nedeni, o yıllarda dergi ve gazete-
lerde diş macunu reklamları boy göstermeye 
başlamıştır. Radyolin’in farklılığı ise reklam-
larında ilk defa resimli, Holywood yıldızlarına 
benzer kadın çizimleri kullanan marka olması, 
hatta reklam panoları ve levhalarının arabalar-
la sokak ve caddelerde gezdirilmesidir. Böylece 
Nazım Hikmet’in bu eleştirisi, edebiyatta eleş-
tiri tarihine de diş macunu üzerinden ilk kitap 
eleştirisi olarak yazılır.

Orhan Veli’nin şiirleri belki hiçbir diş macu-
nu kutusuna yazılmadı. Ama 14 Kasım 1950’de 
yaşama veda ettikten sonra elbisesinin cebinde 
sarı bir kâğıda sarılı diş fırçası bulunur. O sarı 
kâğıdın üzerinde “Aşk Resmi Geçidi” adlı şiiri 
vardır. Şairimiz belki de o diş fırçasıyla Radyo-
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KAYNAKLAR
•	 Nazım’ın	Bilinmeyen	Mektupları	/	Adalet	Cimcoz’a	Mektuplar	
/	Haz.	Şükran	Kurdakul,	1945-1950,	Cumhuriyet	gazetesi.
•	 Bohemler.
•	 Orhan	Veli	Şiirleri.
•	 Orhan	Veli,	Fransız	Şiir	Anatolojisi,1947,	Varlık	Yayınevi

Diş macunu 
kutusuna yazılan dize

Ayrıntılar için 
görsele tıklayınız

http://uludagsempozyumu.com/site/
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‘Anatomime faydası olur diye  
 başlamıştım’

Ressam dişhekimliği öğrencisi Sayna Behkar: 

Ankara Üniversitesi Dişhekimliği Fakültesi üçüncü sınıf öğrencisi Sayna Behkar karantina döneminde 
altı ay kapanıp kaldığı yurt odasından sınırları aşan eserlerle çıktı. Can sıkıntısından yapmaya başladığı 
tabloları sosyal medyadan paylaşmaya başlayınca büyük ilgi gören Behkar taleplerin artması üzerine 
resimlerini satmaya da başlamış. Ağız anatomisiyle başlayıp vücut anatomisi resimlerine de geçen 
Sayna Behkar zaten resim yapma fikrinin de ders çalışırken çıktığını anlatıyor.

Behkar ‘The Wrath of Nature’ adlı bu çalışmasıyla hem BACA’nın (British Asso-
ciatuon Of Clinical Anatomists) hem de IFAA’nın ( International Federation Of 
Associations of Anatomists) resim yarışmalarına katıldı.

Bize biraz kendinizden bahseder misiniz?
İran’da, Tebriz’de doğup büyüdüm, ailem İran Aze-
risi. Babam ve ablam dişhekimi, annem ev kadını 
ama resimle de uğraşıyor. Liseyi İran’da bitirdim, 
sonra da sınava girip Ankara Üniversitesi Dişhe-
kimliği Fakültesi’ne girdim.

Neden Türkiye’de okumayı tercih ettiniz? 
Yurtdışında okumak istiyordum, Türkçeye aşina 
olduğum için, kültürü de yakın olduğu için Tür-
kiye’yi seçtim. İran’da zaten hep Türk kanallarını 
seyrediyordum, Türkçe şarkılar, TV dizileri falan 
derken Türkçe’yi Farsça’dan daha iyi biliyorum 
diyebilirim. 

Dişhekimliği tercihi aileden dolayı mı oldu?
Ailem bu alanla ilgili hiçbir baskıda bulunmadı ve 
herkes bana çok destek çıktı. Ayrıca aile dostumuz 
Sait İbrahimi’de bu yolda hep yanımda oldu. Karar 
verme aşamasında babamın muayenehanesine git-
tim geldim, ona asistanlık yaptım. O sırada dişhe-
kimliğine eğilimim olduğunu farkettim. Babam ve 

ablam bu alanın zorlukları ile birlikte güzeliklerini 
de anlatılar ve bu alanla ilgili tavsiyelerde bulundu-
lar. Sonuçta yine dişhekimliğini seçtim.
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Behkar’ın karantinada can sıkıntısını giderme amaçlı başladığı resimler 
şimdi dünyanın birçok ülkesinde kliniklerin duvarlarını süslüyor.

İran’da doktorluk normalden de fazla saygı gören 
bir meslektir. Herkes çocuğunun doktor olmasını 
ister; sonrasında da dişhekimliği ve eczacılık gelir. 
Bu üç bölüm en popülerleridir.

Ne zaman başladınız Ankara Üniversitesi’ne? 
İntibak sorunu yaşadınız mı?
2019’da başladım, üçüncü senem bu. İntibak soru-
nu yaşayacağımı düşünüyordum ama hiç yaşama-
dım. Epey bir süreyi online geçirdik zaten pandemi 
nedeniyle ama baştan itibaren herkes çok sıcak 
davrandı. 

İlk geldiğimde uyum programında piyano çal-
mıştım, sonrasında okul arkadaşlarımın hepsi gelip 
benimle tanıştı, çok sıcak karşılandım.

Kapanma dönemlerini 
burada mı geçirdiniz?
Karantina döneminde 
altı aya yakın Türkiye’de 
kaldım. Sınırlar bir açılıyor 
bir kapanıyordu. İran’a 
dönersem, sınırlar kapa-
lıyken okul açılırsa ve geri 
dönemezsem korkusuyla, 
bir süre Türkiye’de kal-
mak zorunda kaldım. İlk 
dönemlerde İran’da vaka 
sayıları çok yüksek olduğu 
için babam da Türkiye’de 
kalmamı daha doğru bul-
muştu. 

Özel bir yurtta kalıyordum, herkes memleketine 
dönünce yurdu kapatma kararı aldılar. Yurt sahi-
binin yakında bir oteli varmış, bizi oraya transfer et-
tiler. O dönem dışarı çıkmayın falan diyorlardı ama 
hem eşyalarımı almak hem de yaşamsal ihtiyaçları-
mı karşılamak için çıkmam gerekiyordu. Otel rahat 
olsa da altı ay küçücük bir odada 
kalmak çok sıkıcıydı. Tanıdıkları-
mın hepsi memleketine gitmişti... 

Odada tıkılıp kalmışken resimle 
uğraşayım mı dediniz?
Evet, aynen öyle oldu. Bir taraftan 
anatomi vs. online derslerim 
var ama motive olamıyorum, bir 
taraftan da canım sıkılıyor. Sosyal 
medyada falan resim paylaşanları 
görüyordum. Anatomiyle ilgili 
resim yapayım, hem anatomime 
de yardımcı olur diye düşündüm.

Daha önce resim tecrübeniz yok 
muydu?
Annem de ressam olduğu için 
ondan yağlı boyayla ilgili birkaç 
temel şeyi öğrenmiştim ama 

pek sık resim yapmışlığım yoktu. Pandemiden 
hemen önce modern tarzda resimler yapmaya 
başlamıştım; onları paylaştığım bir sosyal medya 
hesabı da açmıştım.  Karantinada ağız ve vücut 
anatomisiyle ilgili resimler yapmaya başlayınca 
bu sosyal medya hesabımdan da paylaşmaya 

başladım. Çok ilgi gördü. 
Sadece İran ve Türkiye’den 
değil birçok ülkeden tepkiler 
almaya başladım. Çoğunlukla 
hekim ve dişhekimleri ilgi 
gösteriyordu.

Sadece ağız anatomisiyle 
değil vücut anatomisiyle 
ilgili çalışmalarınız da var 
gördüğümüz kadarıyla...
Önce dişlerle başladım, sonra 
vücut anatomisine de geçmeye 
başladım. O arada Brezilya’dan 
bir dişhekiminden bir mesaj 
aldım, “burada sizi çok takip 
eden var, çok beğeniyoruz” 
deyip tanımak istedi. Bu tür 
mesajlar artınca yaptığım 
işlerden daha bir hoşnut 

‘Amerika’dan, 
Hollanda’dan 

talepler geldi. Resim 
gönderdiklerime ‘bana 

mutlaka fotoğrafını 
gönderin’ diyordum; 

ben buradayken 
tablolarımın dünyanın 

başka bir ucunda 
duvarlara asıldığını 

görmek güzel bir 
duygu.’
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oldum. İleride ne olursa olsun mesleğimin yanında 
sanatımı da sürdürmek istiyorum.

İnstagram hesabınızdan gördüğümüz kadarıyla 
piyano da çalıyorsunuz...
Çok küçük yaşlardan itibaren piyano dersleri almış-
tım. Daha çok annemin ısrarıyla başlamıştım ama 
sonradan sevdim ve şimdi ne kadar iyi bir karar 
olduğunu düşünüyorum. Ruhsal olarak ne kadar iyi 
geldiğini şimdi farkediyorum. 15 yaşlarımda falan 
bıraktım bir ara, iki üç sene kadar hiç çalmadım. 
Sonra bu sefer kendi isteğimle tekrar başladım. Fa-
kültemizde de öğrenci birliğiyle birlikte birçok açılış 
ve etkinlikte piyano çalma fırsatım oldu. 

Piyano pek yanınızda taşıyabileceğiniz bir 
enstrüman değil, nerelerde çalışabiliyorsunuz?
Piyanomu Türkiye’ye getiremedim tabii, ama orta 
boy bir org aldım, onunla çalışıyorum. Okulda da 
piyano var, orada da çalışmama izin veriyorlar.

Resimlerinizi sergilemek ya da satışa sunmak 
gibi bir çabanız oldu mu?
Resimlerimi satıyorum, evet. Daha en başlarda 
yurt dışından birkaç sipariş almıştım ama yurt-
dışına nasıl gönderirim bilemediğim için giriş-
memiştim. İlk başlarda satış yapmaya çok sıcak 
bakmıyordum ama sonra birkaç portre yaptım. 
İnsanlar resimlerini gönderip beni de çizebilir mi-
sin diyorlardı. Ben de deneyeyim dedim, siparişle-
ri yaptım, beğenildi ama benim tarzım olmadığını 
hissettim. 

İran’a döndüğümde dişhekimliği malzemeleri 
satan bir firma resimlerimle ilgilendi, onlar vasıta-
sıyla bazı satışlar yaptım. Sonra Amerika’dan, Hol-
landa’dan talepler geldi, oralara satışlar yaptım. 
Hatta gönderdiklerime ‘bana mutlaka fotoğrafını 

gönderin’ diyordum; ben buradayken tablolarımın 
dünyanın başka bir ucunda duvarlara asıldığını 
görmek güzel bir duygu.

Var olan resimlerinizden mi seçiyorlar yoksa 
sipariş mi veriyorlar?
Çoğunlukla sipariş veriyorlar. Özellikle birkaç res-
mim var, sürekli onlar sipariş ediliyor. Bazen şöyle 
bir şey olsa diye beni yönlendiriyorlar.

Yurtdışına tual olarak göndermek çok zor değil 
mi?
Tual olarak göndermiyorum, rulo haline getirip 
muhafazalı bir kutuya koyuyorum. Hem ağırlığı 
hem de hacmi azaldığı için kargo ücreti de azalıyor 
ve çok daha iyi korunuyor gidene kadar. Orada 
kendileri tekrardan çerçeveye alabiliyor.

Dişhekimliği çok boş zaman bırakmayan bir 
eğitim, bir yandan da resime devam edebiliyor 
musunuz?
Yoğun dönemlerde, sınav dönemlerinde falan çok 
vakit ayıramıyorum ama her zaman da o kadar meş-
gul olmuyoruz. Bir de oturduğumda beş altı saat 
çalışabildiğim için birkaç günde bitirebiliyorum. 
Mümkün olduğunca devam edeceğim.

Çeşitli dergilerde de sizinle ilgili yazı ve 
röportajlar yayımlanmış...
ABD ve Kanada’da dişhekimliğiyle ilgili üç dergi-
de yazı veya röportajlarım yayımlandı. Karantina 
dönemi çok zor geçtiği için resmin mental sağlığa 
etkileriyle ilgili bir yazı yazmıştım. Bunu bazı der-
gilere gönderdim, çok beğendiler, uzaktan röportaj 
yaptık, o şekilde yayımladılar. 

Meslek hayatınızı nasıl ve nerede sürdüreceğinize 
dair bir projeniz var mı?
Koşullar o kadar çabuk değişiyor ki hayat hiç plan-
ladığımız şekilde gitmiyor. Koşullar uygun olursa 
ABD ya da Kanada’ya gitmeyi isterim, Olmazsa da, 
Türkiye’de devam ederim diye düşünüyorum.



Kitap
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Şebnem İşigüzel
İletişim Yayınları
313 s. / 1. baskı 2021

İnsan bir başkasının hikâyesidir. En çok 
da anne ve babasının. Genetiği geçtim, 

bu ruhen böyledir. Hiç istemezken onlar 
gibi olursunuz. Özünde yani. Evet, tıpkı 
nefeslerim gibi kesik kesik düşünüyorum. 
Ama anlatacaklarım öyle değil. Bir bütün. 
Yani en azından benim kafamda öyle.

Ağaçtaki kız anlatıyor. Güzel, içten, kalp-
ten, derin ve tedirgin. Hiç olmayacak bir 
yerde olabilirmiş gibi. “Bu bir özgürlük ve 
aşk hikâyesidir” diyor ama çok daha fazlası. 
“İki hasta gencin hikâyesi. Birisi benim,” 

sonra böyle söylüyor, yalan değil. Ama ne 
söylesek eksik kalacak bir hikâye onunkisi.

Şebnem İşigüzel, okurunu sarsıyor ve onu 
asla düşürmeden unutulmaz bir romana 
hayat veriyor. Ağaçtaki Kız’la genç kahra-
manına, bir ülkeye, coğrafyaya, nesillere ses 
oluyor.

“İçinde yaşadığı toplumun şiddetinden 
kaçmak için elinden geleni yapan genç bir 
kadının özgün ve dokunaklı hikâyesi...”

Publishers Weekly 
(Tanıtım Bülteninden)

Ağaçtaki Kız

Dünyayı Küçülme Kurtaracak

Çoğu Zarar Azı Karar

T oplumların esenliği ve gelişmişliği çoğu 
iktisatçı ve siyasetçi tarafından “büyü-

me” kavramıyla açıklanıyor. Farklı siyasi 
ve iktisadi görüşlerin “büyüme” konusunda 
anlaştığını görüyoruz. Günümüzdeki hızlı 
yoksullaşma, artan eşitsizlikler ve toplum-
sal-ekolojik felaketler de egemen söyleme 
göre büyüme eksikliğinin ya da azgelişmiş-
liğin sonuçlarıdır: “Büyümeyen, yerinde 
sayan, ölür”. Elinizdeki kitap ise bu sorun-
ların nedeninin tam da büyüme olduğunu, 
büyümenin aşırı masraflı, ekolojik açıdan 
sürdürülemez ve özünde adaletsiz bir hal 
aldığını, “büyüme”yi temel alan mitik inanç-

ların terk edilmesi gerektiğini savunuyor.
Bir grup aktivist ve entelektüelin ilk 

olarak Fransa’da başlattığı ve ardından tüm 
dünyaya yayılan küçülme hareketi, toplum-
sal bir hedef olarak ekonomik büyümenin 
terk edilmesi çağrısında bulunuyor. “Küçül-
me” kavramı, daha az doğal kaynak tüketen 
ve tamamen farklı ilkeler çerçevesinde 
örgütlenen toplumlara giden yolu temsil 
ediyor. Sadelik, şenliklilik, otonomi, bakım, 
müşterekler gibi kelimeler de küçülme top-
lumlarının neye benzeyebileceği konusuna 
ışık tutuyor. 

 (Tanıtım Bülteninden)

Jason Hickel
Metis Yayınları
304 s. 
1. baskı 2021

Çarpıtılmış Gerçekliğin İnşası
Medya ve İletişim Mesleklerinde Manipülasyon

“Yılan, Adem ve Havva’yı; şeytan, Ha-
bil’i öldürmesi için Kabil’i; Mefistofe-

les Faust’u; tilki kargayı kandırır. İnsanlar 
birbirini; bazen de kişi kendi kendini kan-
dırır.” Bu sözler, kitaptaki bir bölümün giriş 
cümleleri, mesajı açık: Manipülasyon yeni 
değil. İnsan, kandırmak ve kandırılmak için 
ant içmişçesine, hayret verici şekilde tutarlı 
bir tavır sergiliyor! 

İnsanlığın ortak tecrübesi olan bu durumu 
yazgıya bağlamak, önemli bir konuyu göz-
den kaçırmak olurdu. Zira mantığa ve psiko-
lojiye göre akıl çelinebilir; duygular yönlen-
dirilebilir. İnsan zihni o kadar da kusursuz 
değil gibi. Retorik ve ikna çalışmaları başta 
olmak üzere iletişimle alakalı araştırmalar 
manipülasyonun “inceliklerine” dair bilgi 

sağlar, medya ve iletişim profesyonelleri ise 
bu bilgiye vâkıftır. 

Çarpıtılmış Gerçekliğin İnşası’nın ilk cildi, 
medya ve iletişim pratiklerindeki manipü-
lasyona odaklanıyor. Kitap sadece “iletişim” 
çevresine değil yukarıda aktarılan bağlama 
uygun olarak genel okuyucu kitlesine de 
hitap ediyor. 

İkinci cildi ise iletişimin manipülatif 
yönünü trolcülük, algı ve izlenim yönetimi, 
veri gazeteciliği, etik, eleştirel düşünme, 
hakikat sonrası (post-truth), medya okur-
yazarlığı ve daha birçok konu üzerinden ele 
alıyor. 

İçinde bulunduğumuz yüzyılla birlikte iyi-
den iyiye medya ağlarıyla kuşatılan okuyucu 
kitlesine...   (Tanıtım Bülteninden)

Kolektif
Nobel Akademik Yayıncılık
Editör: Osman Çalışkan
1. cilt 344 s., 2. cilt 344 s.
1. baskı Eylül 2021



[d] Anadonti, nadir olarak görülür ve 
genellikle herediter ektodermal 
displazi ile birlikte izlenir.

[e] Maksiller santral dişler arasında 
gömülü, yarı gömülü veya ters 
şekilde görülen süpernümere dişe 
meziodens adı verilir.

 Bazı hastalıklarda lamina dura 
kısmen ya da tamamen kaybolur. 
Aşağıdakilerden hangileri bu 
hastalıklardandır?

 1-Poliostatik Fibröz Displazi 
 2-Paget hastalığı      
 3-Hipoparatiroidizm 

4-Osteomalasia
[a] 2,3
[b] 1,3
[c] 2,3,4
[d] 1,2,4
[e] 1,2,3,4 

 Aşağıdakilerden hangisi fibröz 
displazinin ilk belirtileridir?

[a] Dişetlerinde şişme, kanama
[b] Kemikte deformite 
[c] Fistül
[d] Yanma ve ağrı hissi
[e] Hepsi

 Zararlı Alışkanlıkların Ağıziçi 
Apareylerle Tedavi Edilmesi İçin 
En Uygun Yaşlar Hangisidir?

[a] 0-2 
[b] 2-3
[c] 3-4
[d] 5-7
[e] 8-9

 Dişhekimliğindeki bazı 
maddelerin sertlikleri 
sertten vumusağa olmak 
üzere şu sekilde sıralanır?

[a] Mine-porselen-akrilik 
reçine-amalgam-dentin

[b] Porselen-mine-amalgam-
dentin-akrilik reçirıe 

[c] Mine-dentin-porselen-
akrilik reçine-amalgam

[d] Porselen-mine-akrilik 
reçine-dentin-amalgam

[e] Porselen-akrilik reçine-
mine-dentin-amalgam

 Aşağıdakilerden hangisi 
dişeti çekilmelerinin 
sebeplerinden biridir?

[a] Diş dizisindeki bozukluklar
[b] Diş köklerindeki morfolojik 

değişiklikler
[c] Dişeti iltihabı
[d] Ortodontik tedavi
[e] Hepsi

 Aşağıdakilerden hangisi 
yanlıştır?

[a] Rölatif yaygın mikrodontide 
çeneler aşırı büyük olduğu 
için dişler küçük görülür.

[b] Dilaserasyon, forme olmuş 
bir dişin kron veya kökünün 
angulasyonu veya aşırı 
eğimidir.

[c] Dens in dente, premolarların 
okluzal yüzeylerinde 
fazladan bir kusp veya mine 
birikmesi şeklindedir.
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6

7

8

9
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5 Sürmeye Yakın Dönemde Diş 
Kronunu Çevreleyen Dokuyu 
Hangisi Tanımlar?

[a] Gubernaculum dentis
[b] Perikoroner torba
[c] Foliküler torba
[d] Mine pulpası
[e] Nasmyth membranı

 FMIA açısının azalması neyi 
gösterir?

[a] Maksiller keserlerin dikleştiğini
[b] Maksiller keserlerin labiyale 

eğimlendiğini
[c] Mandibuler keserlerin 

dikleştiğini
[d] Mandibuler keserlerin labivale 

eğimlendiğini
[e] Hiçbiri

 Hangisi kök kanal tedavisi 
komplikasyonlarından 
değildir?

[a Kanalda alet kırılması
[b] Perforasyon
[c] Hastanın kanal aletini 

yutması 
[d] Kök kanalının eğri olması
[e] Dolgu maddesinin apeksten 

çıkması

 Hangisi çekim komplikasyonu 
değildir?

[a] Alveol kırığı
[b] Alveolit
[c] Kanamanın durmamamsı
[d] Kök kırılması
[e] Craniumda kırık

1

3

4

2
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